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Zápisnica 

zo zasadnutia Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Rača 

konaného dňa 28.03.2023 

uznesenie č. 69 - 92 

 

Prítomní poslanci MZ MČ Bratislava-Rača: 

Ing. Dobrotková Milada, MPH 

Drotován Ján 

Ing. Feik Michal, PhD. 

Ing. Groch Vladimír 

Ing. Jošt Miloslav 

Mgr. Luknárová Monika 

Ing. Pajdlhauser Róbert 

Mgr. Pilinský Peter 

PhDr. Polakovič Ján 

Rybanič Filip 

Ing. Štefanidesová Júlia 

Štefánková Marta 

Vrba Dominik 

 

Ospravedlnené osoby: 

Máťuš Miloš 

Mgr. Duda Marcel 

 

 

Program: 

 

1. Otvorenie, schválenie programu mimoriadneho miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava–Rača 

2. Voľba návrhovej komisie a určenie overovateľov uznesení a zápisnice 

3. Informácia o kontrole plnenia uznesení 

4. Informácia o stave bezpečnostnej situácie a ochrane verejného poriadku v služobnom obvode 

Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača za rok 2022 

5. Správa o činnosti DHZO Bratislava-Rača za rok 2022 a 1. štvrťrok 2023 

6. Pomenovanie ulice v lokalite - odbočka juhozápadne od Stupavskej ulice 

7. Návrh VZN č. 4/2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2020 o nájme bytov 

8. Návrh VZN č. 5/2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 3/2020 o poskytovaní finančného príspevku 

na zabezpečenie stravovania dôchodcov 

9. Návrh VZN č. 6/2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 9/2020 o poskytovaní jednorazového 

finančného príspevku pri narodení dieťaťa 

10. Návrh na prevod pozemkov parc. č. 17375/2, 17375/16, 17375/18, 17375/24, ako prípad hodný OZ 

11. Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie nenávratného finančného príspevku z IROP 

12. Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie príspevku v rámci Fondu na podporu športu 

13. Návrh na úpravu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2023 

14. Informácia o vykonanej inventarizácii majetku, pohľadávok, záväzkov a rozdielu majetku, 

pohľadávok, záväzkov k 31.12.2022 

15. Ústna správa o činnosti komisie pre ochranu verejného záujmu a nezlučiteľnosť výkonu funkcií 

verejných funkcionárov MZ 

16. Spoločné programové vyhlásenie starostu a poslancov miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Bratislava-Rača na roky 2023-2026 

17. Návrh stanoviska MZ k návrhu VZN HM SR Bratislavy o dočasnom parkovaní motorových vozidiel 

18. Informácia o vybavení interpelácií 

19. Interpelácie 

20. Rôzne 

21. Záver 
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1. Otvorenie, schválenie programu mimoriadneho Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava–Rača 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

 schvaľuje 

 

program zasadnutia miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Rača. 

 

Hlasovanie č.1                                                       UZN 69/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

schvaľuje doplnenie programu 

 

bod  5. a) Návrh na odvolanie veliteľa Dobrovoľného hasičského zboru Mestskej časti Bratislava-

Rača a návrh nového štatútu Dobrovoľného hasičského zboru Mestskej časti Bratislava-Rača  

 

Hlasovanie č.2                                                  UZN 70/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 10 2 0 0 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

schvaľuje doplnenie programu 

 

bod  17. a) Návrh na vyjadrenie nesúhlasu so zámerom Bratislavského samosprávneho kraja 

zrušiť SOŠ Hotelových služieb a obchodu na Pántoch 9 

 

Hlasovanie č.3                                                  UZN 71/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 10 0 2 0 

 

2. Voľba návrhovej komisie a určenie overovateľov uznesení a zápisnice 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

a) schvaľuje 

návrhovú komisiu v zložení: 

Ing. Milada Dobrotková, MPH. 

Filip Rybanič 
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b) schvaľuje 

overovateľov uznesení a zápisnice: 

Ing. Vladimír Groch 

Ing. Róbert Pajdlhauser 

 

 

Hlasovanie č.4                                                  UZN 72/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 0 0 0 0 

 

 

3. Informácia o kontrole plnenia uznesení 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedla Ing. Ingrid Vanerková, kontrolórka MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo  MČ Bratislava-Rača   

 

A. berie na vedomie 

 

Informáciu o kontrole plnenia  

uznesení číslo 47 až 63 z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 14. februára 2023 

 uznesení číslo 24,25 a 36 z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 15. decembra 2022, 

a z rokovaní predchádzajúcich období (VO 2018-2022) 

 

B. konštatuje, že 

       (VO 2022 – 2026) 

 

uznesenia z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 14. februára 2023 

 

1. číslo:  UZN 47/14/02/23/P  UZN 50/14/02/23/P  UZN52/14/02/23/P 

   UZN 53/14/02/23/P c  UZN 55/14/02/23/P  UZN56/14/02/23/P

  UZN 57/14/02/23/P  UZN 60/14/02/23/P  UZN62/14/02/23/P  

   UZN 64/14/02/23/P      splnené 

 

 

2. číslo: UZN 51/14/02/23/P  UZN 53/14/02/23/P a,b  UZN 54/14/02/23/P 

   UZN 61/14/02/23/P   UZN 63/14/02/23/P   v plnení 

 

 

C. konštatuje, že 

1. uznesenia z rokovaní Miestneho zastupiteľstva v predchádzajúcom období VO 2022 – 2026 

 

MZ 15/12/22 UZN 24/15/12/2022/P  UZN 25/15/12/2022/P-1  splnené 

MZ 15/12/22 UZN 25/15/12/2022/P-2a,b UZN 36/15/12/2022/P  v plnení 

 

2. uznesenia z rokovaní Miestneho zastupiteľstva VO 2018 – 2022 

 

MZ 28/06/22 číslo:  556/28/06/22/P      

MZ 27/09/22 číslo:  580/27/09/22/P časť 2B     splnené 

 

 

MZ 28/06/22 číslo:  550/28/06/22/P   551/28/06/22/P   
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MZ 29/03/22 číslo:  508/29/03/22/P      v plnení 

 

3. uznesenia z rokovaní Miestneho zastupiteľstva VO 2018 – 2022 

 

MZ 29/03/22 číslo:  513/29/03/22/P  bolo UZN 53/14/02/23/P časť c) 

MZ 09/02/21 číslo:  342/09/02/21/P  bolo UZN 64/14/02/23/P   zrušené 

 

Hlasovanie č.5                                                  UZN 73/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 9 0 0 3 

 

4. Informácia o stave bezpečnostnej situácie a ochrane verejného poriadku v služobnom obvode 

Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača za rok 2022 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol por. Mgr. Hanusek, zástupca riaditeľa OOPZ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

PhDr. Ján Polakovič  

„Vítam vás tu medzi nami pán Hanusek . Ja by som skôr len tak povedal, že Rača bola naozaj dlhodobo 

známa tým, že sme veľmi bezpečná mestská časť. Ja sa vás chcem týmto aj poďakovať, ale aj celému 

Policajnému zboru v našom obvode, že to tak aj pokračuje a naozaj, že aj keď človek možno ide na 

prechádzku so psom alebo pustí von deti, tu behať, tak sa naozaj nemusí báť a dovolím si tvrdiť, že aj preto 

je Mestská časť-Rača minimálne najlepšou alebo jednou z najlepšou častí Bratislavy, ale teda možno sa 

opýtam, že keby to nejak zoberieme z nejakého pohľadu za posledných 10 rokov, vidíte možno v niečom 

nárast alebo v nejakej konkrétnej skupine vidíte pokles alebo či možno vidíte nejaké nové trendy, ktorým 

by sa ako treba venovať.“ 

Mgr. Peter Hanusek  (Policajný zbor Bratislava - Rača)  

„Samozrejme, ďakujem za otázku. V podstate za tých 10 rokov, keď to zoberieme suma sumárom, najväčší 

problém je a nedá sa povedať, že je to vyslovene problém, ale je to prílev veľa ľudí sa sťahuje do miestnej 

časti, či už do Rače do Vajnôr. Tým pádom nám sem prichádzajú aj ľudia, ktorích nepoznáme, ktorí sú pre 

nás noví a toto je jediná taká vec, že ako za Raču môžem povedať, oproti tomu, keď som nastúpil, bolo nás 

viac v Policajnom zbore. Toto je problém, momentálne máme iba 37 tabuľkových miest, ktoré nie sú ani 

všetky obsadené a vidíme, lebo tiež čítame aj na Facebooku, že by privítali, dajme tomu, viac hliadok, ale 

momentálne toto nevieme zabezpečiť, lebo keď som nastúpil pred 16 rokmi, sa stavali bežne 2 hliadky na 

deň, 2 hliadky na noc a toto je taká vec, je veľa preverení občianskych spolunažívaní, tak toto by mohlo 

byť, aj keby nám pomohla, dajme tomu, Mestská polícia v tomto aj preverovaní oznámení, lebo nemáme 

potom čas sa venovať viacerým ľuďom, lebo sa ponáhľame a potom sa musia vyhovárať hliadky, že áno, 

my máme na starosti Vajnory, my máme Raču a keď sa máme niečomu venovať na 100 %, tak je nás málo. 

Čiže keby sa dalo apelovať aj niekde vyššie, aby posilnili teda aj stavy v Rači, ale myslím si, že Rača, ako 

tak je celkom bezpečná. Tá kriminalita tu nie je až v takom rozhraní, ako dajme tomu v niektorých iných 

mestských častiach, ale tiež by bolo potrebné sa zamerať niektoré lokality. Ako dajme tomu, je Žabí Majer, 

s tým by som chcel aj dôjsť za niekým osobne, aby sa tam zhromaždilo, čo najviac informácií, lebo 

konkrétne v tej lokalite máme problém, že sústreďujú sa nám tam ľudia, ktorí sú aj neprihlásení tu v Rači 

z celého Slovenska. Vieme, že je to záhradná osada, narastá nám tam aj kriminalita, ale potrebovali by sme 

v podstate tých od jednotlivých osád, ktoré sú tam, tak by sme potrebovali nejakých ľudí, ktorí by nám 

vedeli dať dokopy, komu aj patria tie jednotlivé záhradné chatky, jednotlivé časti, aby sme mohli tam my 

konať, lebo nám nepomôže, že nám povie, že vo vedľajšej záhrade je tam niekto načierno. Pokiaľ tam  

máme majiteľa a nemôžme s danou informáciou pracovať, lebo my nemôžme niekoho vyhodiť proste z tej 

záhrady iba na základe toho, že sused povedal, že on tam nemá, čo robiť. Čiže tieto lokality ako Žabí Majer, 

Rybničná, tam nám robí problém tá opustená budova na Pántoch, ktorú vieme, že je v správe Ministerstva 

vnútra, ale je áno, učilište, nie je to ohradené a v podstate sústreďujú sa nám tam tiež bezdomovci. Bolo 

tam viacero požiarov, takže toto sú také tie problematickejšie časti, s ktorými by sme sa potrebovali nejako 

vysporiadať.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Pajdlhauser, nech sa páči.“ 
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Ing. Róbert Pajdlhauser  

„Dobrý deň, ja tiež by som chcel poďakovať za činnosť, ktorá je v rámci Mestskej časti Bratislava-Rača. 

Bola zima, teraz príde leto, zase budú vychádzať ľudia viacej do ulíc a viacej sa bude aktivizovať vlastne 

ten život na ulici. Tak ako ste hovorili, jeden z tých problémov je Žabí Majer, močiar a pod. Samozrejme 

nemôžte vstupovať na pozemok, ktorý vám nepatrí bez súhlasu majiteľa, čo je problém a odchytávať ľudí 

na ceste je problematické. To je jedna vec, je pravda, že tam je aj kopec cudzincov, ktorí sa bez trvalého 

povolenia na pobyt, čo by možno naozaj chcelo niečo s tým urobiť a nejak to skontrolovať, lebo ja som tam 

išiel na bicykli a vybehla na mňa svorka psov tam z nejakej záhrady, bežný kolorit, ale chcel by som vás 

poprosiť, jak sa tomu niekedy hovorilo tie kaočka, ktoré sa robili kontrola osôb v rámci hodín po desiatej. 

Vážim si športové aktivity, ale mali sme v lete minulý rok sťažnosti na skatepark z pohľadu, že tam chalani 

si doniesli jukebox a žúrovali tam do rána a čiže len takú prevenciu, nechceme ich nejako postihovať, len 

im teda upozorniť takticky, že teda, že, prosím vás 10 hodín, stíšte, nerobte hluk a zároveň by som vás chcel 

poprosiť o takú pomoc. Ja viem, že máte svoju službu, overovačky a pod. v rámci hodov, lebo my síce 

postavíme k tým zátarasám nejakých našich pracovníkov, ale ten rešpekt niektorých obyvateľov k tomu nie 

je, čiže občas sa tam zvrtnúť, vystúpiť, pozrieť, odísť. Nehovorím, že tam musíte stáť 12 hodín, ale aj tá 

Mestská polícia síce na chvíľu dôjde, potom odíde, rozumiem, že tá vyťaženosť tých služieb a počty 

pracovníkov je malý, ale ak môžete chcel, by som vás poprosiť, teda o taký individuálny dohľad v rámci 

týchto bodov, kde budú dopravné uzávery, aby sa to tá občas kontrolovalo, aby tam nevznikali nejaké 

sporné situácie. Ináč myslím, že spokojnosť, ďakujem veľmi pekne.“ 

Mgr. Peter Hanusek  (Policajný zbor Bratislava - Rača)  

„Ďakujem aj ja.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Groch, nech sa páči.“ 

Ing. Vladimír Groch  

„Ďakujem za slovo. Ďakujem za materiál, aj že ste ho spracovali a poslali. Ja mám len krátku otázku k 

možno nasadeniu kamerových systémov alebo novších technológií, či ich využívate, či ich plánujete 

rozširovať, či to pomáha v zabezpečovaní vlastne tej činnosti v rámci Rače a znižovať tu ten dopad tej 

kriminality.“ 

Mgr. Peter Hanusek  (Policajný zbor Bratislava - Rača)  

„Kamerové systémy určite nám pomáhajú, aj keby sa ešte rozširovali do niektorých častí, ktoré nie sú, 

dajme tomu, vstúpiť kryté kamerovým systémom lebo tak to by nám teda pomohlo, ako keď sa teda niečo 

niekde udeje, tak je dobré, keď je aj niekde na mieste kamera, ale aj tieto výstupy buď na lesopark, smer 

do lesoparku, von z obce, čiže toto, keby sme vedeli odmonitorovať, tak pomáhalo by to pri objasňovaní 

trestnej činnosti. Zatiaľ, čo vieme, tak využívame iba kamery, ktoré má Mestská polícia alebo potom teda 

nejaké súkromné osoby. Len vieme, že súkromné kamery by nemali snívať verejné priestranstvá, tak tam 

je to dosť problematické.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Pilinský, nech sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ďakujem, už ste spomenuli tie záhradkárske osady, takže tomu sa už venovať nebudem. Začala nám jar, s 

jarou sa bohužiaľ u nás pravidelne objavuje vypaľovanie trávnych porastov. Vieme, že teda boli aj v 

minulosti nejaké rozsiahlejšie požiare vo vinohradoch nad Krasňanmi alebo aj nad Záhumenicami, takže 

možno by som vás chcel poprosiť, ak to teda je možné. Viem, že ste si teda dosť užili toho tej práci v teréne, 

keď ste hľadali osoby, ktoré boli stratené, či už tam nad vinohradmi nad Záhumenicami alebo nad 

Krasňanmi, ale možno by bolo dobré z času na čas aj vyjsť do toho terénu a prípadne určite to bude aj 

súčasťou správy od kolegu od hasičov, ale možno by bolo dobré ísť aj, hovorím, v týchto mesiacoch v 

týchto týždňoch do toho terénu a pozrieť tam, či tam náhodou niekto nerobí niečo, čo by nemal, aby sme 

predišli nejakému prípadnému rozsiahlemu požiaru, ktorý môže mať teda skutočne dlhosiahle nejaké 

následky, či už na majetku alebo nebodaj na životoch. Takže len na toto také upozornenie, ďakujem.“ 

Mgr. Peter Hanusek  (Policajný zbor Bratislava - Rača)  

„Ďakujem, poznačím a odovzdám aj ostatnému vedeniu, aby sme sa teda tomu venovali.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Ja by som sa chcel opýtať a teda takisto vám poďakovať za vašu prácu. Chcem sa opýtať, 

spomínali ste tie Pánty a tú železničnú školu, kde neviem, či ste tam aj vy vtedy boli, ale mali sme aj nejaký 

nočný výjazd s policajtami pár rokov dozadu, že či nie je možné zo strany polície upozorniť vášho v 

podstate zriaďovateľa Ministerstvo vnútra, či by to nemohli naozaj aspoň oplotiť, pretože štát má vlastný 
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Stavebný úrad aj Ministerstvo vnútra, takže v podstate Mestská časť tam nemôže konať ani ako stavebný 

úrad, či nie je možné na základe práve tých problematických, ale viem, že tam máte často výjazdy, sú tam 

aj požiare, je tam všeličo možné, že jednoducho vy by ste priamo z terénu ľudia vedeli nejakým spôsobom 

dať nejakú informáciu vyššie, že treba to nejak riešiť, lebo v podstate Ministerstvo vnútra vám vytvára 

prácu, dá sa povedať, tým, že to neoplocuje.“ 

Mgr. Peter Hanusek  (Policajný zbor Bratislava - Rača)  

„Áno, rozumiem v tomto roku bolo aj podané trestné oznámenie od, neviem teraz, nechcem klamať, či to 

bol občan z Rače, ale ohľadne teda správy majetku štátu, že sa o to nestarajú, bolo im to posunuté, majú to 

v kompetencii oni. Viem, že aj keď bol ešte riaditeľ pán Bukovský, písali sa tam opakované správy ešte zo 

začiatku, keď objekt bol riadne oplotený, nebol rozobraný, nebol prístupný vstup, aby sa to zabezpečovalo 

a v podstate začali aj na nás apelovať, aby sa tam viacej hliadkovalo až potom, keď tu už to bolo kvázi 

verejne prístupné a motali sa nám tam buď bezdomovci, potom tam začali chodiť urbexáci, potom to tam 

začali rozoberať a riešilo sa to velice často, ale posunuli sme to im, je to v ich kompetencii. Bohužiaľ, my 

už s týmto viac nenarobíme. Tiež by sme boli najradšej, keby sa to možno zbúralo, lebo za chvíľu to tam 

začne ohrozovať životy, nakoľko teda tými požiarmi opakovanými aj tie stropy sa prepadávajú tou 

vlhkosťou, nakoľko to tam nie je zabezpečené. Ale o tejto problematike vieme. Chodí sa tam pravidelne, 

nakoľko tá výšková budova, ktorá tam je, tak tam je aj nejaký vysielač, ktorý je zabezpečený, je tam aj 

kamera, čiže pokiaľ tam oni vidia nejaké osoby, tak tam automaticky nás vysielajú.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Dobre, ďakujem pekne, ak už niekto nemá otázky, tak ďakujem veľmi pekne pán poručík, želáme Vám 

všetko dobré vo vašej práci. Ďakujeme.“ 

Mgr. Peter Hanusek  (Policajný zbor Bratislava - Rača)  

„Ďakujem na podobne a keby teda hocičo bolo, tak treba sa na nás obrátiť, lebo veľakrát je to, že skorej 

povedia, možno posťažujú sa, ľudia vám na úrade, jak, kým dôjdu k nám na políciu, oni si to rozprávajú 

medzi sebou, ale k nám policajtom sa to bohužiaľ nedostane. Čiže boli by sme radi, keby bola aj takáto 

nejaká spätná väzba, smerom k nám. Ďakujem teda za pozvanie. Pekný deň.“ 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

berie na vedomie 

 

informáciu o stave bezpečnostnej situácie a ochrane verejného poriadku v služobnom obvode Obvodného 

oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača za rok 2022 

 

 

Hlasovanie č.6                                                  UZN 74/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 12 0 0 1 

 

5. Správa o činnosti DHZO Bratislava-Rača za rok 2022 a 1. štvrťrok 2023 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Marcel Kadlečík, zástupca veliteľa DHZO Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ďakujem, pán zástupca tak, ako som spomenul, trápia ma tie požiare v našom chotári, ktoré sa realizujú a 

možno by sme vedeli byť na to lepšie pripravení, keby boli lepšie udržiavané vinohradnícke cesty, aby boli 

zjazdné technike, nielen ktorou disponujete vy, ale aj tou, ktorou disponuje štátni, ktorou disponujú štátni 

hasiči. Preto možno také nejaké odporúčania, lebo vieme to prípadne aj nejako spoločne prejsť, aj keď sa 

nedá dopredu predikovať, kde vznikne požiar, ale možno mať tak kameru na západ a z juhu na sever, aby 

teda aspoň tie hlavné kostrové komunikácie boli udržiavané, keby sme mali taký nejaký prehľad o takýchto 

cestách, ktoré sú v zlom stave, pohybujete sa v tom teréne rovnako, ako teda prípadne aj ako vinohradníci. 

Vytypovať nám takéto vinohradnícke cesty a možno my ako obec by sme mohli nejakým spôsobom 

zabezpečiť ich spriechodnenie minimálne raz do roka alebo podľa potreby možno aj viackrát, ďakujem.“ 
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Marcel Kadlečík (Dobrovoľný hasičský zbor Rača)  

„No tak problém je s tými cestami taký, že tam nie je 1 majiteľ, viete dobre, ako to je, že tam je 10 majiteľov 

na kúsok cesty. Všetky sú neudržiavané, teda aspoň tie, čo sa týka vjazdov, myslím teraz od Lisovni, ten 

spodok tam sa vôbec nedostane technika, niekto to tam celé zahradil, bol s tým problém, všade sú obrovské 

kríky, stromy, nikto to neprerezáva. Už tento rok sme tam boli na požiari, čo tam horelo, niekto už 

vypaľoval a odišiel, myslím si, že to zahasil, museli sme tam prísť, takže to bude asi skôr o ľuďoch s tým, 

že v Bratislavskom kraji je úplne zakázané spaľovať vôbec akýkoľvek drevný odpad, takže myslím si, že 

mala by to skorej riešiť polícia, aby sme tomu predchádzali alebo potom už, ak by sa robilo niečo veľké, 

že by si vinári dohodli, že poďme teda naraz, určí sa miesto a bola by tam nejaká naša asistencia. To by 

bolo úplne úžasné, aj by sme mali výcvik a aj by sa vám uľavilo.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Vrba, nech sa páči.“ 

Dominik Vrba  

„Ďakujem za slovo. Ja sa chcem v prvom rade poďakovať našim dobrovoľným hasičom za ich činnosť a 

chcem sa aj opýtať, či je niečo, čo by potrebovali nutne od Mestskej časti, prípadne či niečo požadovali v 

minulosti od Mestskej časti a nebolo to splnené, tým pádom im bolo bránené v ich výkone alebo vo vašom 

rozvoji ďalšom, ďakujem.“ 

Marcel Kadlečík (Dobrovoľný hasičský zbor Rača)  

„No pre nás by bolo možno výhodné zohnať nejakú techniku, ktorá by mala väčšiu kapacitu vody, lebo čím 

ďalej je to horšie s tou situáciou. Požiare máme už dosť často. Tento rok už 7×, tak si myslím, že určite by 

nám to pomohlo. Nie nám, ale teda občanom.“ 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

berie na vedomie 

 

správu o činnosti Dobrovoľného hasičského zboru mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2022 a 1. 

štvrťrok 2023 

  

 

 

Hlasovanie č.7                                                  UZN 75/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 0 0 0 0 

 

5. a)  Správa o činnosti DHZO Bratislava-Rača za rok 2022 a 1. štvrťrok 2023 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Mgr. Monika Luknárová  

„Ďakujem za slovo, ja som si prečítala teraz materiál, ktorý som našla na stole a navrhujem ho stiahnuť z 

dnešného rokovania, nakoľko je to rozsiahly materiál a neprešiel podľa mňa komisiami. Aspoň ja som ho 

v našej komisii nezaznamenala, ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Vrba, nech sa páči.“ 

Dominik Vrba  

„Ďakujem za slovo. Taktiež navrhujem materiál stiahnuť, nakoľko nebol v komisiách. Takisto by som rád 

počul aj vyjadrenie hasičov, ktorí navrhovali túto zmenu. Aj by som rád bol, keby tu bola prítomná pri 

tomto materiáli pani veliteľka Olenočinová, by sa mohla aj taktiež ona vyjadriť a príde mi to, s prepáčením, 

také celé od vás, ako keby tu bol až výmysel a vy ste mali vedený problém, nakoľko neboli ste na 

posledných dvoch výročných schôdzach dobrovoľných hasičov, keď vás pozývali. Videli sme sami všetci 

poslanci komunikáciu, mailovú, medzi vami a veliteľkou ako prebiehala, čiže príde mi to tak, že je to váš 

čisto váš výmysel a máte s tým nejaký problém. Ja som nepočul žiadne sťažnosti od občanov ani od členov 

dobrovoľného zboru, chodím za nimi často, pýtam sa ich, čo potrebujú, či im niečo nechýba, ako sa im 
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pracuje, takže nevidím dôvod, prečo by sme mali niekoho odvolávať, pokiaľ sa nevyjadria k tomu ďalšie 

osoby. A myslím si, že by sme tento materiál naozaj mali odložiť a prerokovať o niečo neskôr, ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Groch, nech sa páči.“ 

Ing. Vladimír Groch  

„Ďakujem za slovo, ja by som chcel len zopár vecí stručne komunikovať za náš klub a vyjadriť postoj k 

tejto veci. V prvom rade návrh štatútu a odvolanie veliteľa  vychádza z iniciatívy členov hasičského zboru, 

nie z našej. My sme sa oboznámili s viacerými skutočnosťami. Viaceré sú aj v dôvodovej správe a 

považujeme právo Miestneho zastupiteľstva odvolať veliteľa v tejto situácii za povinnosť a vzhľadom na 

uvedené skutočnosti a personálnu zmenu na tomto mieste nie je s ohľadom hasičského zboru, považujeme 

náš postup a spôsob za primeraný. Takže to je dôležité povedať a v druhom rade voľba vymenovanie 

nového veliteľa z hasičského zboru je stále na rozhodnutí samotných členov hasičského zboru. Na tom sa 

nič nemení. To myslím, že všetci dobre vieme. Naším zámerom je podpora hasičského zboru, nie jeho 

utlmenie jeho ďalšej činnosti, jeho profesionalizácia a kooperácia s ostatnými zložkami požiarnej ochrany 

v Bratislave a zlepšenie jeho spôsobilosti, čo sa týka členov aj vybavenia. Takže toto je náš postoj za náš 

klub a stojíme si za týmto rozhodnutím, ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Polakovič, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Ja len na začiatku poviem, že toto vaše vystúpenie, pán Groch, bolo pre mňa obrovským sklamaním, akože 

postoju ku Vám ako k osobe, lebo ja musím povedať, že veľmi sa mi ľúbili Vaše názory aj Vaše postoje a 

naozaj som si myslel, že vy konkrétne ste ten poslanec, ktorý nejakým spôsobom tu nebude robiť politiku, 

ale bude sa to robiť tak, ako sa komunálna úroveň robiť má. Tzn. pre občanov a neťahať sem nejaké móresy, 

poviem si, že z Národnej rady. Hovorili ste tu o tom, že to bolo prerokované s nejakými členmi 

dobrovoľného hasičského zboru. Dokonca, že vašim poslaneckým klubom, starosta, váš poslanecký klub 

rokoval s tými nejakými členmi poslaneckého klubu. Ja sa pýtam, prečo my sme neboli prizvaní na takéto 

rokovanie, lebo DHZO je orgánom Miestneho zastupiteľstva a keď sa rozhoduje o takto dôležitej otázke, 

tak ja si myslím, že všetci poslanci majú nárok na to, aby si vypočuli všetky dotknuté strany. A takto 

rozsiahly materiál predložiť priamo na zastupiteľstvo, povedzme si otvorene, toto je politická poprava v 

priamom prenose. A takto je. A ja viem, že pán Groch, vy možno nepoznáte úplne tú históriu, lebo ste 

novým poslancom a mňa veľmi mrzí, že vôbec ako poslanci sa na takomto niečom zúčastňujete. Veď 

povedzme si otvorene, pán, račiansky novinár, Marián Luha v Bratislavskom večerníku už 3 mesiace 

dozadu písal, že veliteľka hasičov sa bude odvolávať. Člen vyslúžilých vojakov. Všetci dobre vieme spor 

medzi vyslúžilými vojakmi a hasičmi, takže je to prekvapujúce, že tu ľudia novinári mimo zastupiteľstva 

vedia o takomto niečo mesiace dopredu, že sa to pripravuje a my, ako poslanci sa to dozvieme dnes. Aby 

som do toho vniesol trošku viac svetla, prečo je to politická poprava. Veľmi dobre vieme, že vzťah starostu, 

pána Drotována je veľmi zlý. Dlhodobo obviňuje veliteľku hasičov, aj hasičov, aj o tom, že nejakým 

spôsobom robili propagáciu Polakovičovi, dokonca nejakému celému poslaneckému klubu Spoločný cieľ. 

Ja sa k tomu musím vyjadriť a ja si myslím, že teraz je na to úplne ideálny čas. Ja som rovnako nepoznal a 

nemal som žiadny vzťah s veliteľkou hasičov predtým ako prišla do Rače. Ale samozrejme videl som, že 

robia perfektnú prácu, ako poslanec som k nim prišiel, podal si s každým ruku hasičom. A takto som za 

nimi chodil pravidelne, išiel som okolo hasičskej zbrojnice. Zastavil som sa, ako sa vám darí, čo potrebujete 

atď. Následne sme samozrejme požiadali častokrát aj o spoluprácu na podujatia, ktoré sme pripravovali, 

veď sú predsa orgánom zastupiteľstva, a tak by to malo byť a každý poslanec predsa mohol robiť akciu a 

požiadať hasičský zbor o súčinnosť a je perfektné, že to robili a boli obrovským prínosom. A samozrejme, 

že vedenie Mestskej časti to vyhodnotilo ako nejakú politickú podporu nášmu klubu, ale to vôbec nie je 

pravda. A ja ešte len raz zopakujem. Ja viem, že vy ste dohodnutí, máte na to hlasy a toto nie je, že toto 

vzniklo v hlave niekedy pár dní dozadu. Ešte raz opakujem, sú zverejnené články x mesiacov dozadu 

priamo zainteresovanými ľuďmi, že hasička sa bude odvolávať. Ja ešte raz opakujem. Toto je politická 

poprava v priamom prenose. Bude nasledovať obrovské alebo, už poviem, rozpad možno dobrovoľného 

hasičského zboru, lebo môžem ja si môžem naozaj dovoliť tvrdiť, že tá osoba, na ktorej to celé stojí a padá 

a na ktorom sa celý úspech dobrovoľného hasičského zboru vybudoval, je pani veliteľka Olenočinová, a to 

je tak. A mňa veľmi mrzí, že do takejto veci a do takéhoto združenia, ktorý je takým obrovským prínosom 

pre našu Mestskú časť sa vtiahla politika, osobné spory a vybavovanie si nejakých účtov. A ja nie som 

naivný a ja viem, že to dnes prejde, ale z tohto mi je vyslovene zle. Ďakujem.“ 
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Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Pilinský, nech sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ďakujem. Veľa z toho, čo som plánoval povedať. Aj už bolo povedané, tak si len dovolím niečo z mojej 

strany akcentovať, tiež si nemyslím, že toto je materiál, ktorý by nám mal byť takýmto spôsobom hodený 

na stôl a máme my o ňom hlasovať. Jednak je to personálna vec. Ja som netušil o tom, že takýto nejaký 

materiál bude tu predstavený, rovnako štatút, ja neviem, v čom sa mení oproti tomu súčasnému štatútu. Ja 

si myslím, že máme odborné komisie, kde by sme mali sa k tomu nejakým spôsobom dopredu pripraviť, 

ale ak teda to máte napočítané, tak nech sa páči, ale ja za toto určite zahlasovať nebudem a ani nemôžem, 

pretože toto sa skutočne vraciame niekedy do  takých čias, na ktoré si myslím si, ja som teda presvedčený 

o tom, že v Rači sú už dávno zabudnuté, ale je mi nesmierne ľúto, že teda sa znovu k tomu vraciame. Ja 

neviem, aký máte vy osobný a či vôbec máte nejaký osobný problém, pán starosta, s pani veliteľkou, ale 

toto je proste pre mňa krok do deväťdesiatych rokov. Ďakujem.“  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Vrba. Nech sa páči.“ 

Dominik Vrba  

„Ja sa chcem ešte vyjadriť v dôvodovej správe. V jednom bode sa píše, že boli zistené nedostatky, že neboli 

predložené mesačné plány zdokonaľovania prípravy hasičov. Ja sa chcem opýtať, keď naposledy hasiči 

podali žiadosť na to, aby mohli mať ďalšie školenie, Mestská časť im to zamietla s tým, že podľa Mestskej 

časti to nie je potrebné a o ďalšom fungovaní  sa nebudú ďalej rozprávať. Pýtam sa teda, prečo ste im 

zamietli toto školenie, keď ho považovali za nutné a dôležité a aby to fungovalo ďalej zbor a prečo ste po 

tom tú diskusiu, ktorá mala prebiehať, s nimi neriešili. Nemám informáciu o tom, že by nejaká diskusia s 

dobrovoľným hasičským zborom prebehla o ďalšom fungovaní, ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pani Luknárová.“ 

Mgr. Monika Luknárová  

„Ja sa vrátim len k takej veci, že dobre viem Michal, že si sa vyjadril, že Rača nepotrebuje dobrovoľný 

hasičský zbor, takže toto vnímam ako jeden z takých krokov, ako ho zlikvidovať. To je jedna vec. Ďalšia 

vec, je to taký môj apel na nových poslancov. Tu teraz nejde len o to, že o túto situáciu, ale aj v budúcnosti 

uvedomte si, že, keď je zastupiteľstvo a dostanete počas zastupiteľstva materiál, ktorý ostatní nemali čas 

preštudovať a nerátali s tým, že sa to jednoducho nepatrí. A čo sa týka ostatných vecí, Michal, musím 

povedať, že som naozaj sklamaná. Čítala som tvoje odpovede tvoje tvoju diskusiu s veliteľkou, nikdy som 

nemyslela, že tu poviem, ale bohužiaľ počúvam to aj z ostatných úst, ty už sa pripravuješ na ďalšie voľby 

a jednoducho sa snažíš eliminovať všetkých, ktorí by ti v tom v budúcnosti mohli zabrániť.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, ak už nikto nie je prihlásený do diskusie tak, ako predkladateľ, poviem záverečné slovo, iba 

zopakujem to, čo som povedal na začiatku. Členovia DHZO nás požiadali, aby sme zmenili štatút, aby sme 

zmenili vedenie. Stretnutie s členmi DHZO som mal viacej krát v priebehu posledných troch mesiacov a 

stretli sa s nimi 10 poslanci Miestneho zastupiteľstva. To, že sa nestretli s vami pán Polakovič, je logické, 

pretože požiadali títo členovia DHZO, ktorí sú členovia DHZO, aby na tých stretnutiach ste neboli vy, to 

bola ich požiadavka. My sme ju rešpektovali, sú reálni členovia DHZO. To, čo ste vy povedali tie 

konšpirácie, že niečo vymyslené, to je v poriadku, nahráva sa to samozrejme celé zastupiteľstvo, takže ja s 

tým problém nemám. Povedal som na začiatku dôvod, prečo tento materiál predložený je, že samotní 

členovia DHZO požiadali Mestskú časť, aby po a) zmenili sme vedenie DHZO a po b) zmenili sme štatút, 

ktorý vychádza 90 % tejto zmeny z návrhu členov DHZO. Pán Polakovič faktická, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Toto je na smiech a Michal ja ti poviem jedno, pán starosta, toto sa ti extrémnym, toto sa vám extrémnym 

spôsobom vráti. To garantujem, lebo takýmto spôsobom pripravovať, pristupovať k politike, bohužiaľ, 

vidíme to ako keby na veľa politikov, že to druhé obdobie im narastie ego tak vysoko a môžu si dovoliť 

všetko. Pán starosta, ja nikdy nezabudnem, keď ste mne osobne na Miestnej rade, to mohlo byť rok a pol 

dozadu, povedali, že chcete odvolať veliteľku Olenočinovú, lebo si nemyslíte, že je správne, že tam je. 

Prosím vás mne nerozprávajte o tom, že vás tu prosili o to členovia dobrovoľného hasičského zboru. Ja 

apelujem na vás všetkých poslancov. Toto, čo sa hovorí, je nezmysel. A je to, tak. Vy sa môžete smiať, pán 

Groch a veľmi ma mrzí, že ste pritiahli do Račianskeho zastupiteľstva takú politiku, ktorá tu už nebola viac 

ako desaťročie. A je to krok naspäť do deväťdesiatych rokov a ja sám neviem, akým spôsobom budeme  

naďalej pokračovať, ale ja len môžem povedať to, že nečakajú Raču dobré časy a bohužiaľ sa už blížime, 
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nechcem povedať až tak moc, ale sme autoritatívnym režimom. Takto mi to tu príde. Presadzovanie si 

svojho na základe moci bez ohľadu na všetky aspekty. Tak to je pán starosta. Ale, ale veď uvidíte sám. 

Toto takýmto vykročením, ako keby touto nohou nikdy nie je politicky správne a nakoniec to politicky 

človeku nepomôže, ale nech sa páči, máte väčšinu, zastupiteľstvo je vaše, ako sa povie, Rača na 3,5 roka 

vaša, ukážte, čo viete. Ale samozrejme my minimálne, aj keď nemáme ako keby možnosť to zvrátiť, 

nemôžme byť ticho.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Groch s faktickou iba na mňa, ak teda nemôže byť faktická na faktickú. Poprosím pán Vrba, nech sa 

páči.“ 

Dominik Vrba  

„Máme tu zástupcu dobrovoľného hasičského zboru, zástupcu veliteľa, takže rád by som, ak je to možné 

rád  by som počul jeho názor na túto celú situáciu, nech sa kľudne môže vyjadriť, lebo ja si myslím, že  je 

správne počuť aj názor od hasičov priamo a nielen sprostredkovane od vás, pán starosta, ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, kľudne pán Kadlečík sa môže prihlásiť, nemáme s tým problém, keď má záujem. Opakujem 

Mestská časť nemá záujem rušiť DHZO. Má záujem vyhovieť časti členom a schváliť zmenu štatútu. To, 

že samozrejme ten záujem je aj zo strany Mestskej časti, keďže tá komunikácia nie je na úrovni, ako by 

sme my si predstavovali členov vedenia. To je samozrejme druhá vec. Tretia vec je to, či majú dôveru 

zastupiteľstva súčasné vedenia, a to je tento návrh, tzn. dôveru celého zboru, nie je, dôveru vedenia, nie je, 

či je dôvera zastupiteľstva posledný tretí krok sa uvidí týmto hlasovaním. Pán Pilinský, nech sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ďakujem, Michal, ja by som s týmto materiálom nemal v sebe menší problém, keby po prvé vyšiel od tých 

samotných hasičov. To, čo tu ty tvrdíš, že prišli za vami hasiči, tomu ja môžem veriť, ale nemusím, ale po 

skúsenostiach tomu skôr neverím, ako verím, hej, však majú nejaké oni svoje nejaké orgány, mali mať 

členskú schôdzu, nech si ju tam odvolajú, potom to my potvrdíme. Žiaden problém. Ale tu teraz pokútne 

tvrdiť, že prišli za vami, kto za vami prišiel, koľko ich bolo, však ako tak takýmto a dáte nám to na stôl v 

deň zastupiteľstva. No hovorím ja som, ja som akože sklamaný až rozčarovaný, ale hovorím, keď to máte 

napočítané, nech sa páči, ale určite nie s mojím hlasom a viem, že to asi prežijete, ale ja musím povedať, 

že skutočne toto je proste krok späť. Nie že za Zvonára, ale ešte za Mečiara sa takéto veci nerobili.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Groch s faktickou, nech sa páči.“ 

Ing. Vladimír Groch  

„Ďakujem za slovo a ja by som rád doplnil, že ja som tam bol na tom stretnutí, tí hasiči tam boli, aj ten, 

ktorý navrhoval štatút, aj ktorý tieto veci tieto skutočnosti s nami nám nás oboznámil s týmito 

skutočnosťami, takže za mňa vám môžem potvrdiť, pán Pilinský, že je to tak, ako je to napísané v tej 

dôvodovej správe, je ďalších 9 poslancov, ktorí tam boli so mnou a môžu to potvrdiť tiež. Takže či tomu 

budete veriť alebo nie, je samozrejme na vás. My považujeme tieto skutočnosti naozaj za závažné a v týchto 

personálnych veciach považujeme tento postup za správny. Ak súčasné vedenie je také skvelé, hasiči si ich 

môžu toto volenie toto vedenie voliť zase. Je to na nich, to na nás a bude to na samotných členov hasičského 

zboru, aby si zvolili svoje vedenie, ak boli doteraz súhlas a súhlasili s týmto vedením, tak tu budeme mať 

na stole zase tú istú nomináciu. Uvidíme ako to bude. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, mimo iného zmena štatútu je, že je tam veliteľ na dobu určitú, pretože na neurčitú nekonečnú 

dobu nie je dobré, keď ktokoľvek. Pán Polakovič s faktickou, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Je to pravda. Ja sa len vyjadrím, pán Groch, ešte raz, mali ste tam zavolať aj nás a veľmi dobre podotkol 

pán Pilinský, veď hasiči majú nejakú nejaké orgány, mohli dať k tomu vyjadrenie. Takže ja zopakujem 

opätovne. Toto je politická poprava, na ktorej sa zúčastňujete len preto, lebo vám to bolo povedané a ja sa 

vrátim k tomu, že to bolo presne to isté, tak, ako keď ste mňa neschválili do stavebnej komisie, lebo vám 

to pán vicestarosta prikázal, veď som sa rozprával s niektorými s vami. Tak toto je opätovne. Takže niekto 

vám povie a ja to urobím. Takto sa robí komunálna politika, páni poslanci. Gratulujem a tlieskam.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán poslanec, ale takú politiku ste vy robili doteraz, keď ste mali väčšinu a pani Luknárová, 

nech sa páči.“ 

Mgr. Monika Luknárová  

„No, dobre už mi to svieti, z časti ste mi pán Groch, veď my si aj tykáme, Vladko si odpovedal a mňa 
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naozaj zaujíma, kto z vás z vášho klubu bol niekedy u hasičov, kto s nimi niekedy niečo robil, kto ich pozná 

alebo či je to len to jedno stretnutie, čo ste mali niekde mimo hasičáreň.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Polakovič, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Ja sa musím, ja sa musím vyjadriť ešte k tomu, že toto je politika, ktorú robil náš klub. Pán starosta, toto 

je čisté klamstvo. My sme vám nikdy nerobili, ako keby nepretáčali si veci nasilu, ani sme nehlasovali vždy 

jednotne, my sme vždy hlasovali podľa najlepšieho vedomia a svedomia, tak my prosím vás ukážte nejaký 

príklad, kde sme nejakým spôsobom, my ako opoziční poslanci, išli vyslovene proti vám ako starostovi, 

politicky. Jeden taký príklad mi ukážte za minulé 4 roky. Aj keď sme na to mali politickú silu, nikdy sme 

to neurobili, lebo takto sa nemá robiť komunálna politika. Toto nie je komunálna politika, toto je politika 

Národnej rady, keď niekto z pozadia ukazuje prstom, či hore alebo dole. My sme takúto politiku nikdy 

nerobili, nikdy nebudeme robiť a hrozne ma mrzí, že toto tu teraz budeme mať 3,5 roka, jak povedal, pán 

kolega Pilinský. Vraciame sa do dôb mečiarizmu.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, ak už nikto nie je prihlásený, ukončujem diskusiu, pán Vrba už môžete tri príspevky. Pán 

Kadlečík chce vystúpiť? Nech sa páči, pán Kadlečík.“ 

Marcel Kadlečík (Dobrovoľný hasičský zbor Rača)  

„No, tak som rád, že ste mi dali slovo. Pre mňa je to teda novinka, čo sa tu deje. Myslím si, že je veľmi 

nekorektné, vôbec sa s niekým rozprávať mimo hasičskú zbrojnicu, teraz sme mali výročnú schôdzu, na 

ktorej boli všetci spokojní, ak by ste tam boli, vedeli by ste a u nás aspoň je to tak zaužívané, že ak má 

niekto niečo proti, tak si to vždy povie. Ak to niekto má robiť za chrbtom, tak s takým človekom sa u nás 

ani nejedná alebo ten človek medzi našimi radami nemá, čo robiť. Ja si myslím, že tým je povedané asi 

všetko, takže ak má niekto niečo proti, vždy má vystúpiť. Ja som s veliteľkou spokojný, s jej prácou určite, 

málokto by mal takú výdrž a robil to zo svojho voľna to, čo urobila ona. Ak si myslíte, že bude niekto lepší, 

nech sa páči. Ďakujem.“ 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

odvoláva 

 

veliteľa Dobrovoľného hasičského zboru mestskej časti Bratislava-Rača s účinnosťou dňom prijatia 

uznesenia 

 

Hlasovanie č.8                                                  UZN 76/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 9 4 0 0 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

schvaľuje 

 

nový štatút Dobrovoľného hasičského zboru mestskej časti Bratislava-Rača 

 

Hlasovanie č.9                                                  UZN 77/28/03/23/P 

 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 9 3 1 0 

 

6. Pomenovanie ulice v lokalite - odbočka juhozápadne od Stupavskej ulice 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 
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Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

schvaľuje 

 

v lokalite juhozápadne od Stupavskej ulice na pozemkoch parc.č. 2031/11, 2031/25, 2031/14, 2031/15, 

8902/3, 2026/12 a 2026/3 CKN pomenovanie ulice 

 

Kamenistá ulica 

 

Hlasovanie č.10                                                 UZN 78/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 10 1 1 1 

 

7. Návrh VZN č. 4/2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2020 o nájme bytov 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ďakujem, ja sa vrátim k tomu predchádzajúcemu bodu, niežeby som mal niečo proti Kamenistej ulice, ja 

som navrhoval, nech sa to volá Hakle, lebo tá lokalita sa volá Hakle, hej, takže aj z toho titulu. K tomuto 

materiálu nemám žiadne pripomienky, ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pani Dobrotková, nech sa páči.“  

Ing. Milada Dobrotková, MPH  

„Pán starosta, ďakujem pekne za slovo. Tak už som bola nachystaná, že budem bojovať, ale nebudem teda 

bojovať za to všeobecne záväzné nariadenie, ktoré v podstate patrí do miestne príslušne do komisie 

sociálnej a školskej a sociálnej. Uchádzame sa o dôveru Miestneho zastupiteľstva, pretože týmto touto 

novelou všeobecne záväzného nariadenia sa vlastne rozširuje možnosť, aby sa viacerí zamestnanci, ktorých 

v Mestskej časti Bratislava-Rača potrebujeme a sú nedostatkoví, tak mali možnosť na základe tejto novely 

sa vlastne dostať k tomu nájomnému bytu, preto prosím hlasujte za. Ďakujem.“ 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

schvaľuje 

 

Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 4/2023, ktorým sa mení a dopĺňa 

Všeobecné záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 1/2020 z 11. februára 2020 o nájme bytov 

v predloženom znení   

 

Hlasovanie č.11                                                 UZN 79/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 13 0 0 0 

8. Návrh VZN č. 5/2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 3/2020 o poskytovaní finančného príspevku 

na zabezpečenie stravovania dôchodcov 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 
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Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

schvaľuje 

 

Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 5/2023, ktorým sa mení a dopĺňa 

Všeobecné záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 3/2020 z 31. marca 2020 o poskytovaní 

finančného príspevku na zabezpečenie stravovania dôchodcov v predloženom znení. 

 

Hlasovanie č.12                                                UZN 80/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 13 0 0 0 

 

9. Návrh VZN č. 6/2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 9/2020 o poskytovaní jednorazového 

finančného príspevku pri narodení dieťaťa 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

schvaľuje 

 

Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 6/2023, ktorým sa mení a dopĺňa 

Všeobecné záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 9/2020 z 29. septembra 2020 

o poskytovaní jednorazového finančného príspevku pri narodení dieťaťa v predloženom znení. 

 

 

 

Hlasovanie č.13                                                 UZN 81/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 12 0 0 1 

 

10. Návrh na prevod pozemkov parc. č. 17375/2, 17375/16, 17375/18, 17375/24, ako prípad hodný OZ 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

s c h v a ľ u j e 

 

ako prípad hodný osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona SNR č. 138/1991 Zb. o majetku 

obcí v znení neskorších predpisov, prevod pozemkov registra C KN, parc. č. 17375/16, druh pozemku 

zastavaná plocha a nádvorie o výmere 145 m2, parc. č. 17375/2, druh pozemku záhrada o výmere 323 m2, 

parc. č. 17375/18, druh pozemku zastavaná plocha a nádvorie o výmere 36 m2, parc. č. 17375/24, druh 

pozemku zastavaná plocha a nádvorie o výmere 256 m2, zapísané na liste vlastníctva č. 447 pre katastrálne 

územie: Rača, obec: Bratislava-Rača, okres Bratislava III, vedený Okresným úradom Bratislava, 

katastrálny odbor v prospech Jozefa Liedla, Hlinícka 12, 831 52 Bratislava, Ing. Monike Liedlovej, 

Hlinícka 12, 831 52 Bratislava, za kúpnu cenu celkovo 193 397,20 EUR za týchto podmienok: 



 

14/29 

 

- vydanie bezdôvodného obohatenia za obdobie užívania pozemkov bez právneho vzťahu v zmysle 

uplatneného nároku, najneskôr pri podpise kúpnej zmluvy, 

 - kúpna zmluva bude podpísaná do 31.05.2023, 

 - kúpna cena bude uhradená do 30 dní od podpisu kúpnej zmluvy, 

V prípade, že kúpna zmluva nebude podpísaná do 31.05.2023, toto uznesenie stratí platnosť. 
 

Hlasovanie č.14                                                 UZN 82/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 12 0 0 1 

 

11. Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie nenávratného finančného príspevku z IROP 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

schvaľuje 

 

a) zapojenie sa mestskej časti Bratislava-Rača v pozícii užívateľa do realizácie projektu Zníženie 

dopadov koronavírusovej pandémie a ochrana verejného zdravia - Hlavné mesto Slovenskej republiky 

Bratislava a mestskej funkčnej oblasti Bratislava (ITMS kód 302021BRM7) realizovaného v rámci výzvy 

Ochrana verejného zdravia a zníženie dopadov koronavírusovej pandémie na regionálnej a miestnej 

úrovni (IROP-PO2-SC214-2020-63), 

 

b) zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci, 

 

c) zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného projektu vo výške 

2 637,60 EUR (slovom: dvetisíc šesťstotridsaťsedem eur a šesťdesiat centov) 

d) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mestskej časti. 

 

Hlasovanie č.15                                                 UZN 83/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 10 0 1 0 

 

12. Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie príspevku v rámci Fondu na podporu športu 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

schvaľuje 

 

a) predloženie žiadosti o poskytnutie príspevku (ŽoPP) za účelom realizácie projektu „Rozvoj 

športovej infraštruktúry výstavbou športového areálu pri ZŠ Plickova“ v rámci výzvy 2022/002, ktorého 

ciele sú v súlade s platným Územným plánom hlavného mesta SR Bratislavy a platným Programom 

hospodárskeho a sociálneho rozvoja mestskej časti Bratislava-Rača, 

 

b) zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci, 
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c) zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného projektu vo výške 

356 959,95 EUR (slovom: tristopäťdesiatšesťtisíc deväťstopäťdesiatdeväť eur a deväťdesiatpäť centov), 

 

d) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mestskej časti. 

 

 

Hlasovanie č.16                                                 UZN 84/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 10 0 0 3 

 

13. Návrh na úpravu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2023 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Ing. Peter Semanco, prednosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ďakujem, pán prednosta, ja by som mal jednu otázku. Myslím, že to bolo na poslednom stretnutí, že sme 

mali so starostom ohľadne, teraz neviem, či tých projektov alebo čoho, bolo spomenuté, že sa bude 

navyšovať položka na dotácie. Tak sa chcem spýtať, že kedy to plánujeme alebo či som si to nejako zle 

vysvetlil. Myslím si, že si to starosta spomínal, že...“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Dotácie akože futbalistom športovisko...“  

Mgr. Peter Pilinský  

„Áno, áno to, čo máme my tu...“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Dokonca mesiaca sa má dávať, do 31. 3. je už predĺžený termín na dotácie žiadosti, keď uvidíme tie dotácie 

žiadosti, tak keď sa bude schvaľovať, tak by to bolo v zmene pri tom, ako budeme budú schvaľovať sa 

dotácie, tzn. v máji. Že vy, keď navrhnete, že navýšiť napr. ja neviem na sociálne veci, nejak sumu a pod. 

tak podľa tohoto my vyrátame a dáme takú. To znamená, že keď budete predkladať dotácie, tak sa 

dohodnete.“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Najskôr teda potvrdíte tie žiadosti a následne teda, ak teda tam budú niektoré už kvázi pod tou čiarou, tak 

ju, posunieme okej. Dobre.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Áno. Buď tak alebo sa navýši niekto, ale to jednoducho, aby to bolo, lebo už jeden termín, aby to celé bolo 

v podstate rovnaká suma ako...“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Dobre stačí, ďakujem. Ešte, pán prednosta, keď ste spomínali ohľadne tej kanalizácie na tej Rudnickej 

Popolnej, chcem sa spýtať, či nie je nejaká takáto podobná situácia aj na Rendezi na Dopravnej. Ja si 

pamätám, že tam myslím si, čo boli tie staré železničiarske baráky, tam mali železnice tendenciu sa zbaviť 

tej kanalizácie, lebo tam boli proste nejaké enormné náklady na jej opravu. Tak sa chcem spýtať, či sa v 

tom niečo deje alebo resp. v akom sme v súčasnosti stave alebo teda, či od toho železnice úplne odstúpili, 

ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„A čo sa týka kanalizácie na Rendezi, tak tam železnice už 4 roky riešia územné konanie na novú 

kanalizáciu, ale zatiaľ to neprešlo a ešte ani územným, takže to je veľký projekt, má sa napájať kanalizácia 

až z Vajnôr celá prekopávka s tým, že má ísť hlavná kanalizácia cez Dopravnú ulicu akože pod ňou a pod. 

Takže zatiaľ to nevyzerá časovo nejak reálne v najbližších možno rokoch. Čo sa týka našej kanalizácie, tak 

jediná naša kanalizácia je tam na Pasekách, to je ten kúsok a ten tiež riešime, aby sme odovzdali BVS v 

podstate pomaly vo všetkých týchto. Všetky tieto prípady tie, čo máme z minulosti, tak chceme urobiť ich 

tak, aby  už boli pod BVS. Pán Pilinský s faktickou.“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Jasne, chápem, ale ja predpokladám, že železnice majú tendenciu zbaviť sa tej kanalizácie, pretože tie 
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domy, tie byty už sú odpredané do osobného vlastníctva. Tak, že teda, či tam je nejaká kooperácia železníc 

a BVS, že by to potom prevzala od nich BVS alebo teda, či stále bude, budú mať železnice kanalizáciu 

prakticky v území, kde už nemajú oni byty a nehnuteľnosti. Alebo teda, či o tomto máte nejakú informáciu. 

Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Teda, čo sa týka tej kanalizácie, tak je dohoda s BVS, medzi železnicami a BVS, že železnice vybudujú 

novú a potom ju dajú BVSke, tzn. že BVS nemá financie na to ju budovať, ale železnice nemajú tiež, takže 

je otázne, kedy sa to udeje. Ale je tam dohoda, že prípojky aj vodovodné aj kanalizačné tých obyvateľov, 

že budú samozrejme v dostatočnej časovej rezerve informovaní a budú tým pádom sa môcť napojiť a 

vyriešiť si to v rámci domových správ a pod. ale hovorím, že pri súčasnom finančnom nastavení je otázne 

rok realizácie. Ak už nikto nie je prihlásený, ukončujem diskusiu, poprosím návrhovú komisiu.“ 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

Autoremedúra prednostu Mestskej časti Bratislava-Rača, Ing. Petra Semanca:  

 

Na základe prijatého uznesenia v bode programu „Návrh na predloženie žiadosti o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku z IROP“ predkladateľ autoremedúrou navrhol navýšenie bežných 

výdavkov v podprograme 5.5. vo výške 52.752,- eur na zakúpenie materiálu na základe zapojenia sa 

mestskej časti v pozícii užívateľa do realizácie projektu Zníženie dopadov koronavírusovej pandémie a 

ochrana verejného zdravia, ktoré sú kryté zvýšením príjmov na EK 312 - Transfery z rozpočtu obce vo 

výške 50.114,- eur a znížením bežných výdavkov vo výške 2.638,- eur (spoluúčasť MČ) v podprograme 

4.9. 

 

Po tejto úprave a pôvodne navrhnutej úprave rozpočtu 2023 zostáva rozpočet vyrovnaný, výška príjmov a 

výdavkov bude 25.775.756,- eur. 

 

schvaľuje 

 

úpravu rozpočtu na rok 2023 v predloženom znení, výška príjmov rozpočtu je 25.775.756 eur a výška 

výdavkov rozpočtu je 25.775.756 eur. 

Hlasovanie č.17                                                 UZN 85/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 13 0 0 0 

 

14. Informácia o vykonanej inventarizácii majetku, pohľadávok, záväzkov a rozdielu majetku, 

pohľadávok, záväzkov k 31.12.2022 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Ing. Peter Semanco, prednosta  MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

berie na vedomie 

 

informáciu o vykonanej inventarizácii majetku, pohľadávok, záväzkov a rozdielu majetku, pohľadávok, 

záväzkov k 31.12.2022 

 

Hlasovanie č.18                                                 UZN 86/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 13 0 0 0 
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15. Ústna správa o činnosti komisie pre ochranu verejného záujmu a nezlučiteľnosť výkonu funkcií 

verejných funkcionárov MZ 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Peter Pilinský, predseda komisie pre ochranu verejného záujmu a nezlučiteľnosť 

výkonu funkcií verejných funkcionárov MZ 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

berie na vedomie 

 

ústnu správu o činnosti komisie pre ochranu verejného záujmu a nezlučiteľnosť výkonu funkcií verejných 

funkcionárov MZ 

 

Hlasovanie č.19                                                 UZN 87/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 13 0 0 0 

 

16. Spoločné programové vyhlásenie starostu a poslancov miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Bratislava-Rača na roky 2023-2026 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Ing. Michal Feik, PhD., poslanec MZ MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ďakujem, ja som sa ešte bude mať slovo aj druhý ten hlavný predkladateľ, preto som čakal, kým bude 

otvorená diskusia. Ja som rád za ten materiál, ktorý tak ako bolo spomenuté, spracovali hlavne títo dvaja 

poslanci, aj keď nie so všetkými vecami v tomto programe, teda v tomto vyhlásení som na 100 % 

stotožnený. Ja si myslím, že je fajn, ak sa takýto materiál spracoval a teda verím, že aj bude veľkou 

väčšinou, ak nie všetkými poslancami schválený a uvidíme na konci toho nášho volebného obdobia, koľko 

z toho sa nám podarilo zrealizovať. Takže za mňa, tak ako som povedal, nie so všetkými vecami som na 

100 % stotožnený. Jednou z takých je, ja sa nikdy nezmierim s tým, že bol zbúraný Tramín v našej Mestskej 

časti, ale s tým už nič asi neurobíme. Len teda dúfam, že tam bude stáť niečo, čo bude mať využitie pre 

našich obyvateľov do budúcnosti. Ďakujem. Z mojej strany všetko.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Polakovič, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Ja sa, ja sa pripájam a samozrejme je dobré mať vypracovaný takýto dokument. Samozrejme, ja to vnímam 

ako nejakú víziu, ktorým smerom ako zastupiteľstvo pôjdeme, lebo samozrejme povedzme si otvorene, za 

4 roky niekedy ten materiál sa nedá reálne celý zvládnuť ako keby vykonať. Takže, aby sme to nebrali 

úplne tak, že budeme skladať odpočet a že sa zaväzujeme ako kebyže toto všetko urobíme, lebo na to naozaj 

tých 3,5 roka, čo máme pred sebou, je málo. Ale je dobré mať je dobré mať víziu. Rovnako súhlasím, že 

nemusíme, jak všetci, ako keby úplne súhlasiť do detailu so všetkým, ale je to ako keby udaný nejaký smer, 

ktorým ísť a pracovať. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Čo sa týka tohto materiálu, tak tí poslanci čo ste tu dlhšie, v minulom volebnom období si pamätáte, že 

sme schvaľovali, Filip, teda ešte tiež bol vtedy poslanec, myslím, že v júni 2019 a myslím si, že veľa z tých 

bodov sa postupne plnilo, ale samozrejme, tak ako spomínal aj pán Polakovič, aj pán Pilinský, je to nejaký 

kompromisný materiál a s tým, že dôležité, aby tu bola nejaká vízia dlho dobejšia, nejaká základná línia, 

že chceme podporovať školstvo a ďalšie veci. Samozrejme je dôležité, aby sa tie body plnili, ale takisto 

ako tu bolo spomenuté, niektoré body presahujú toto volebné obdobie a je dôležité, aby si ich potom osvojili 

nejakí naši nasledovníci, aby... Ja som istým spôsobom boli inšpirovaný, keď sme to v minulosti riešili 
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mestom Kodaň, kde schválili nejaký základný rámec, kam chce to mesto sa uberať nasledujúce roky a 

potom ho bez ohľadu, kto bol tam primátor alebo poslanci ako keby viac menej ho preberali, že brali to, že 

základná línia, lebo taká nevýhoda v samosprávach alebo aj v štáte, že keď dôjdu noví, tak si myslia, že 

všetko odznova, takže toto je taký nejaký dôvod, prečo sa aj predkladá. Ďakujem teda všetkým ešte raz za 

spoluprácu, všetkým poslancom a teda hlavne pánovi Feikovi a pánovi Grochovi, ktorí si to zobrali ako 

také svoje dieťa, takže verím tomu, že sa čím viac podarí nám všetkým splniť. Ak už nikto nie je prihlásený, 

ukončujem diskusiu a poprosím návrhovú komisiu.“  

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

       schvaľuje 

 

Spoločné programové vyhlásenie starostu a poslancov Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-

Rača na volebné obdobie 2022-2026. 

 

 

Hlasovanie č.20                                                 UZN 88/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 13 0 0 0 

 

17. Návrh stanoviska MZ k návrhu VZN HM SR Bratislavy o dočasnom parkovaní motorových 

vozidiel 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

 

Ing. Milada Dobrotková, MPH  

„Ďakujem pekne za slovo. Ja súhlasím s tým, že ako je postavené toto všeobecne záväzné nariadenie a 

veľmi kvitujem to, že hlavné mesto do tohoto všeobecného záväzného nariadenia neuviedlo, ale nechalo 

práve možnosť platiť úhrady cez esemesky. Pred časom, je to zhruba 23 roky, keď sme rokovali o 

podobnom teda probléme, tak vtedy nám hovorili, že teda to chcú zrušiť, zmeniť a pod. a my tu na našom 

Miestnom zastupiteľstve sme hovorili o tom, že esemesková komunikácia a platba je to, čo sa seniori naučili 

robiť a že by nebolo dobré, aby sa tieto SMS brány na platenie nezachovali. To na úvod a som rada, že to 

tam zostalo, aj keď teda s väčšou s väčšou sadzbou. Ale to, čo vám chcem predložiť ako doplňujúci návrh 

uznesenia, teda s uznesením súhlasím, ale navrhujem, aby sa časť, v ktorej sa práve hovorí o bonusoch pre 

poskytovateľov sociálnych služieb a ktorí sú uvedení práve v časti pod čiarou, citácia číslo 14 a tam sa 

hovorí iba o paragrafe číslo 41 teda o sociálnej službe uvedenej v paragrafe číslo 41 či, ktorou je domáca 

opatrovateľská služba, ale my území hlavného mesta, ale teda aj celého Slovenska poskytujeme celú škálu 

sociálnych služieb a myslím si, že je dobré, aby táto citácia bola rozšírená o všetky sociálne služby v 

takomto znení, teda je to doplnenie uznesenia, Miestne zastupiteľstvo súhlasí s navrhovaným s 

navrhovaným všeobecne záväzným nariadením s pripomienkou, citácia číslo 14 pod čiarou sa rozširuje o 

všetky sociálne služby uvedené v § 34-47 zákona č. 448 z roku 2008 Národnej rady Slovenskej republiky 

o sociálnych službách. Teda ešte raz to poviem a nie iba 41, teda domáca opatrovateľská služba, ale všetky 

sociálne služby, do ktorých patrí, povedzme, to čo máme my tuná v Rači, je to zariadenie, ktoré je v 

pôsobnosti vyššieho územného celku a poskytujú sociálne služby ,druh zariadenie pre seniorov, tzn. 

kvalifikácia je dôchodkový vek, ale aj špecializované zariadenie § 39, kde sú práve diagnózy neurologické 

ako Alzheimerova, Parkinsonova, skleróza multiplex a iné. Takže to len na doplnenie, teda všetky sociálne 

služby a nie iba domácu opatrovateľskú službu, lebo ak poskytovateľ zariadenia sociálnych služieb pôjde 

s klientom, čo sa stáva vo valnej väčšine prípadov na nejaké ošetrenie alebo niečo vybavovať, tak by sa to 

na nich nevzťahovalo a vzťahovalo by sa to iba na tých, ktorí prevádzkujú alebo poskytujú domácu 

opatrovateľskú. Takže prosím o podporu tohoto návrhu rozšírenie a uznesenia. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, takže je to pozmeňovací návrh, teda áno. Pán Feik, nech sa páči.“ 
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Ing. Michal Feik, PhD.  

„Ďakujem veľmi pekne za slovo. Téma parkovania je niečo, čo sme identifikovali alebo dlhodobo 

identifikujeme ako 1 z najväčších problémov v doprave, ktoré, ktorý v Bratislave existuje. Mestská časť 

Rača, teda Mestskú časť Rača nevynímajúc. Preto ja som aj potom, ako bolo toto VZN vlastne predložené, 

absolvoval niekoľko aj stretnutí aj konzultácie s hlavným mestom aj navzájom s tými, ktorých táto téma 

zaujíma a ja som pôvodne navrhoval teda, že by sme zlúčili tie zóny, Rače1 a Rača 2, ra 1, ra 2. Túto svoju 

pripomienku v tejto chvíli sťahujem a vysvetlím aj teda, že čo som tým sledoval a aj, aký by mal byť ďalší 

postup. Čo sa týka tohto VZN-ka s tým súhlasím hlavne to SMS parkovanie, ja si myslím, že je veľmi 

dôležité. Ja som robil minulý rok taký prieskum, ak neviete, ja som zhodou okolností na tému parkovania 

robil svoju dizertačnú prácu, takže som sa snažil veľmi detailne získať dáta, vrátane Rače a nemožnosť 

platby cez SMS tam bola 1 z tých, ktoré tam boli, takže, keď budete mať záujem, môžem vám aj detailnejšie 

informácie k Rači poslať. Ja som to aj zverejňoval, takže v podstate to zhrniem, takže v zóne Krasňany bola 

taká skoro 60 percentná spokojnosť tým, ako to tam bolo zavedené. Potom ten zvyšok bol taký, že situácia 

je ± rovnaká, nejakému segmentu ľudí sa tá situácia zhoršila. Takže z tohto dôvodu, že, že ten projekt už je 

to viac menej už je to v podstate viac ako rok v Krasňanoch, aj samotní obyvatelia hodnotia z veľkej časti 

ako úspešný, takže preto mojím cieľom bolo, aby sme nejakým spôsobom pokračovali. To, ako sa to dá 

spraviť, je otázka ďalšej diskusie. Ten postup, keďže som to konzultoval aj so zamestnancami hlavného 

mesta, je taký, že predovšetkým mali by sme si my sme si my ako Mestská časť povedať, že čo od toho 

regulovaného parkovania očakávame. Ja si myslím, že predovšetkým by to malo uprednostniť rezidentov, 

to vlastne samotný samotné VZN-ko, samotná regulácia aj spĺňa. Následne by mala byť, mala nasledovať 

nejaká diskusia s obyvateľmi, návrh projektovej dokumentácie a keďže sme sa viacerí dotazovali to, že 

kedy príde na rad ďalšia časť Bratislavy v mestskej časti Rača, dostali sme odpoveď, že tento rok to určite 

nebude, ale mali by sme, mali by sme byť na rade niekedy budúci rok, tak z jari alebo najneskôr v lete. Z 

môjho pohľadu je to ešte veľa času a myslím si, že je to problém, ktorý treba riešiť, čo najskôr, avšak 

faktom je 1 vec, a to by som bol rád, aby sme sa vyhli tým chybám, ktoré sa tu udiali minulý rok, resp. ten 

predminulý rok, že nebola dostatočne venovaná pozornosť diskusií s obyvateľmi. Nebola podľa mňa úplne 

dostatočne dobrá nejaká analytická časť urobená dopytov toho, čo vlastne tí obyvatelia a nielen obyvatelia, 

ale aj samotní prevádzkovatelia potrebujú a + teda samozrejme z mojej vlastnej skúsenosti, tí, s ktorými 

sme to ešte som nebol poslancom, ale keďže som tú tému aktívne sa o ňu zaujímal a riešil, tak vyčítal som 

aj to, že vlastne neboli zapojení obyvatelia a nevideli samotnú projektovú dokumentáciu tak, aby sa mohli 

k tomu vyjadrovať. Tieto moje pripomienky, o ktorých v správe hovorím, boli prisľúbené zo strany 

hlavného mesta, že budú zapracované resp. že teda ten proces participatívny za účasti obyvateľov a aktérov 

území sa zrealizuje. Dokonca sa tak už deje aj v ďalších Mestských častiach, takže tu som ja, ako veľmi 

spokojný. A teda ďalšia časť dohody je taká, že by sme na najbližšej nejakej komisii, môže to byť naša 

komisia dopravy a životného prostredia, resp. môže spoločná komisia, si zavolali zástupcov mesta, detailne 

by sme si vysvetlili, že, že, čo teda my od nich očakávame, následne teda by sme sa pustili do nejakého 

procesu, kde by sme si my sami identifikovali, že či teda máme záujem o pokračovanie nejakej regulácie 

smerom k ďalším tým častiam ra 2 atď., či chceme nejaké zóny zlučovať alebo nechceme a následne my sa 

potom pripravila projektová dokumentácia, ktorú teda by mohla vypracovať aj Mestská časť a mesto by ju 

preplatilo, čo by bola teda dobrá správa a následne by sme potom teda spustili participáciu, veľmi rýchlo 

dokončím a až potom by to šlo do realizácie, čo je teda niekedy budúci rok. Takže toľko z môho zistenia 

za posledné týždne, odkedy sme sa dozvedeli, že tento materiál má ísť na toto zastupiteľstvo. Ďakujem 

veľmi pekne.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pani Luknárová, nech sa páči.“ 

Mgr. Monika Luknárová  

„Ďakujem za slovo. Vážení kolegovia som deviaty rok poslankyňa Mestskej časti Bratislava-Rača. Ešte ani 

raz som vedome neporušila rokovací poriadok, ale žiaľ, musím odísť, a preto vás poprosím o výnimku. Ja 

by som sa chcela, Michal, ako starosta, opýtať, či už si písať, podpísal uznesenie o odvolanie pani 

Olenočinovej, nakoľko v týchto chvíľach, aby ste vedeli, už sa v zbrojnici menia prístupové kódy k budove. 

Žiaľ musím odísť, ale to tento postup ma veľmi mrzí a ja dúfam, že nikto z vás nezažije vo svojom 

zamestnaní a podobne situáciu, že v deň, keď vás aj odvolajú, tak vám zmenia prístupové kódy k vašim 

veciam. Ďakujem vám pekne, dovidenia.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Groch, nech sa páči.“ 
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Ing. Vladimír Groch  

„Ďakujem za slovo, ja by som len krátko, že tento materiál VZN-ko mesta za v podstate nechcem povedať 

prekvapil, ale, ale potrebovali sme si ujasniť, že čo vlastne môžeme urobiť, čo nemôžme urobiť, aké sú 

naše pripomienky, takže mali sme diskusiu aj na klube. Parkovacej politike sa určite chceme venovať, to je 

spoločný zámer, je to aj v programovom vyhlásení, ako sme napísali a podstata toho celého je, že bude dosť 

času, aby sme sa tomuto venovali aj mimo otvárania tohto VZN ka. Toto sú v podstate technické veci, ktoré 

sú v poriadku a my budeme potrebovať vlastne toto prejsť na komisiách a vlastne spustiť celý ten proces. 

Možno len pre informácie všetkých poslancov, čo najdlhšie trvá sú vlastne pripomienkovacie konanie, keď 

sa niečo nakreslí a musí sa to vrátiť cez x inštitúcií od občanov, mesta, polície, takže toto by mohlo byť ten 

čas, ktorý máme do budúceho roku, aby sme tento proces stihli a boli pripravení, keď mesto bude môcť 

pustiť túto parkovaciu politiku. Ďakujem.“  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Pilinský, nech sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ďakujem, ja v prvom rade ďakujem kolegovi Feikovi, že prehodnotil ten svoj návrh, keď, kedy chcel  

zlučovať tie zóny, pretože to by som určite nemohol podporiť, lebo tomu chýbala tá verejná diskusia. A 

moja otázka možno na vás pán prednosta, že aký je príjem pre Mestskú časť z parkovacej politiky? Myslím, 

že už by sme to mohli mať nejakým spôsobom zmapované, aj keď viem, že tam bola nejaká možnosť 

preplácania a späť vracania časti tej toho nášho podielu tým obyvateľom Krasňan, ktorí si o to požiadali, 

ale tak ako spomenul Michal, že by sme to mali my spracovať tú dokumentáciu., okej. Potom dal dôvetok, 

že mesto nám to preplatí. V tom prípade by som s tým problém nemal, ale ak by sme to mali realizovať z 

nášho rozpočtu, tak by som s tým problém mal, pretože mesto je to, ktoré je hlavným prijímateľom toho 

výberu, teda tých financií z výberu za parkovaciu politiku a ja si myslím, že je úplne v poriadku, ak teda 

ono pripraví a hlavnou mierou participuje na tom, aby tá projektová dokumentácia organizácie dopravy 

v novo zavádzanej zóne bola realizovaná predovšetkým z toho príjmu, ktorá do tejto parkovacej politiky 

prichádza. Či už do hlavného mesta alebo aj do mestskej časti. Takže moja otázka je, či vieme zhruba teda 

povedať, že koľko je, bol príjem za minulý rok za parkovaciu politiku pre Mestskú časť. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, čo sa týka minuloročného príjmu po odrátaní tých vratiek, nazvime to, tak je 30 cca 

39.000 EUR, čo je približne dvojnásobná suma, ako bolo za vyhradené parkovacie miesta v Krasňanoch. 

Tam sme vyberali okolo 20.000, takže dá sa povedať, že tam už teda vyhradené nie sú, takže ten +39.000, 

ale keď sa odrátajú tieto sumy, tak na nárast je o 19.000. S tým, že Mestská časť investuje práve do Krasňan, 

tak sme sa aj urobili záväzok. Urobili sa tam nejaké parkovacie miesta na Hlinickej pred zdravotným 

strediskom, teraz sa idú riešiť tie parkovacie miesta, veríme, v najbližšej dobe pred kúpaliskom, takže sa to 

tam priamo investuje. Čo sa týka toho mesta, tak áno, dohoda medzi Mestskými časťami a mestom, čo je 

zmluva o spolupráci, kde bolo dohodnuté to, že vlastne oni zodpovedajú za celomestskú parkovaciu politiku 

aj na našich komunikáciách, tak tam je vyslovene uvedené, že tie náklady oni preplácajú. Tam je iba otázka, 

či my to zaplatíme a oni nám to potom preplatia alebo to oni rovno zaplatia a urobia si. Takže to tá možnosť, 

čo pán Feik navrhoval, je tu, že to urobí Mestská časť a potom nám to preplatia. Tak sa to takisto môže 

diať. Čo sa týka tých príjmov, tak áno, gro príjmov je z parkovania hlavnému mestu, všetky pokuty idú 

hlavnému mestu, tam je príjem 100 %, 85 % z hodinového parkovania ide mestu, Mestskej časti je 15 % a 

rezidenčné karty sú 50 na 50. Takže náš priemer rezidenčné karty +15 % z hodinového parkovania, to je 

vlastne 50 centov, je nejakých 7,5 centa z jedného parkovacieho hodinového státia. Ak už nikto nie je 

prihlásený do diskusie, tak poprosím návrhovú komisiu. Najprv teda pozmeňovací návrh, nech sa páči.“ 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

Pozmeňujúci návrh poslanca Ing. Milady Dobrotkovej, MPH. 

K materiálu (bodu programu): bod 17 . - Návrh stanoviska Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Bratislava-Rača k návrhu všeobecne záväzného nariadenia Hlavného mesta Slovenskej republiky 

Bratislavy o dočasnom parkovaní motorových vozidiel: 

- citácia 14) (pod čiarou) sa rozširuje o všetky sociálne služby uvedené v § 34 až § 47 zákona č. 448/2008 

NR SR o sociálnych službách.  

 

Hlasovanie č.21                                      UZN 89/28/03/23/P 
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Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 10 0 0 2 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

súhlasí 

 

s návrhom všeobecne záväzného nariadenia Hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy o dočasnom 

parkovaní motorových vozidiel s pripomienkou. 

 

 

Hlasovanie č.22                                                 UZN 90/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 11 0 0 1 

 

17. a) Návrh na vyjadrenie nesúhlasu so zámerom Bratislavského samosprávneho kraja zrušiť SOŠ 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol PhDr. Ján Polakovič, poslanec MZ MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

 

Ing. Michal Feik, PhD.  

„Ďakujem veľmi pekne za slovo. No vzhľadom na to, že som zamestnaný na Bratislavskom samosprávnom 

kraji, tak chcem vám povedať informácie, ktoré sa týkajú, možnože až priamo z kuchyne, toho, čo, akým 

spôsobom vlastne župa teraz uvažuje. Čiže, aby ste teda mali tu tie doplňujúce informácie. Keď aj sledujete 

vlastne vo všeobecnosti stratégiu župy v oblasti školstva, tak si môžete všimnúť, že naozaj tam idú 

významné investície. Je to je to významná priorita a samozrejme s tým súvisí aj to, že sa veľmi veľmi veľa 

aj medzi poslancami a zamestnancami diskutuje o tom, čo ďalej so školstvom, stredným školstvom. Číslo 

jeden je pozdvihnúť stredné odborné školstvo. A keď si pozriete veľmi konkrétne kroky, ktoré vlastne 

zrealizoval samosprávny kraj v poslednom období, tak smerujú k tomu naozaj, aby sa zvýšil počet 

študentov, aby boli atraktívnejšie tie školy a prostredníctvom tých centier odborného vzdelávania a prípravy 

idú nemalé investície do toho, aby, keď prídete do tej učebne, aby sme sa nemuseli za to hanbiť, aby to 

bolo na úrovni dvadsiateho prvého storočia. Keď budete mať záujem, kedykoľvek sa ozvite a príďte si 

pozrieť napr. Strednú odbornú školu remesiel, ktorá je na Ivánskej ceste alebo na Harmincovej, kde takáto 

rekonštrukcia prebieha. Tuto napokon na polygrafickej, bude tiež budú tiež moderné učebne, nejaké nejaká 

časť sa zrealizovala aj v Rači na Hlinickej a keď sme, keď sme o tomto sa o tomto diskutovali. A čo sa týka 

Pántov, tak treba povedať niekoľko vecí. Prvá vec je, že rušenie je terminus technicus. Pôjde o zlučovanie 

a ani jeden žiak ani jeden učiteľ neprídu o prácu. To je prvá vec. A druhá vec je, že ja, my sme tiež 

debatovali o tých obavách a tiež na prvý pohľad, by človek mohol mať obavu, že ak tu ostane nejaká 

prázdna, budova v Rači, tak že dopadne to podobne, ako, či už Železničiarske učilište alebo Plickova, ktorá 

bola dlhé roky opustená. Z tohto pohľadu môže len tlmočiť, teda stanovisko kolegov na Bratislavskom 

samosprávnom kraji, že po prvé tá budova nezostane prázdna a po druhé bude, mal by byť zachovaný účel 

vzdelávací alebo školský. Už len už len dnes eviduje župa veľmi veľa záujemcov z oblasti vzdelávacích 

inštitúcií o nejaké priestory. Takže vysoko pravdepodobne to bude takáto nejaká inštitúcia a tak isto pán 

župan sľúbil, že toto sa bude diať za účasti  samozrejme aj Mestskej časti. Takže myslím si, že nič takéto 

sa nestane. Naopak tí žiaci, ktorí tam momentálne sú, tak získajú oveľa modernejšie vzdelávanie, pretože 

to ten projekt na Farského, resp. Harmincovej tej školy hotelových služieb a obchodu, ktorý vlastne on sa 

už dnes robí, takže vlastne po takomto nejakom takomto nejakom zlúčení a automaticky tí žiaci získajú 

naozaj oveľa kvalitnejšie vzdelávanie. Takže toto je tá celá tá pointa vlastne toho, čo sa aktuálne deje. Ja 

tiež sám rozumiem tým obavám, aby tá budova neostala prázdna, ale ako myslím si, že aj považujem za 

veľmi správny krok, že o tomto diskutujeme a považujem  za veľmi dôležité, že nám na tom všetkým záleží, 

lebo určite by to nemalo dopadnúť tak, že tá budova ostane prázdna, že by tí žiaci alebo teda učitelia prišli 

o prácu. Ale toto naozaj nehrozí. A ja teda aj z tohto dôvodu nebudem teda hlasovať za tento návrh, ale 

zároveň hovorím, že som rád teda, že takáto debata tu je a že teda aj poslancom aj starostovi záleží na tom, 
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že čo bude v rámci stredného školstva na týchto školách a ja sám som teda radom členom rady školy 

viacerých týchto škôl, takže, ktoré sa na území Rače nachádzajú a veľmi rád teda tomu pomôžem a myslím 

si, že tu je naozaj veľký priestor na to, aby sme so župou spolupracovali. Ďakujem veľmi pekne.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, s faktickou pán Polakovič, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Ja musím rád, musím povedať, že som rád, že pán kolega Feik v tomto nebude hlasovať. Ako spomenul, 

je zamestnanec župy a rušenie tej školy, neviem terminus technicus, tá škola sa ide rušiť, žiaci z nej idú do 

ďalších dvoch, tak samozrejme je záujem Bratislavského kraja v tomto prípade a možno by bolo dobré, 

keby ste sa vyhli v tejto veci diskusii, lebo ste v tejto veci jednoznačne zaujatý. A keď ideme hovoriť o 

tom, že veď samozrejme tá škola akože neschátra alebo že malo by tam byť aj naďalej vzdelávanie a veľmi 

dobre si pamätáme, že to malo byť aj na Plickovej. Pamätám si, že aj tam bol vtedy súkromný investor. Ten 

súkromný investor tam vtedy prišiel, vymenil okná a tam to aj skončilo a odvtedy tá škola chátrala. 

Pamätám si aj Železničné učilište, aj tam bola nejaká SBS ka a dopadlo to tak, ako to dopadlo. Dnes že o 

tom sa píšu články ako o nejakom bratislavskom Černobyle. Takže ak naozaj by župa chcela garantovať 

nejaké to využitie, tak za prvé mali by sme viesť nejakú naozaj širokú diskusiu medzi verejnosťou, ale, ale 

aj medzi odborníkmi ako ďalej s tou školou. Za druhé, malo by byť jasne v materiáli definované, čo s tou 

školou bude ďalej a keď hovoríme o tom, že tá škola má menej žiakov. Ja súhlasím, ale veď tu sa musíme 

pýtať aj to, že prečo tá škola má menej žiakov? Pani riaditeľka sa naozaj snažila ako keby posunúť to 

školstvo na potreby dnešnej doby, národného hospodárstva. Navrhovala aj nové odbory do tejto školy. 

Všetky tieto odbory alebo tieto odbory jej boli zamietnuté zo strany Bratislavského kraja. Tak potom to 

naozaj evokuje niečo také, že pripravovalo sa to tu na to? Ako, čo mňa naozaj vyrušuje, že iba vo februári 

sme sa dozvedeli, že tu školu idú zrušiť. Hneď na najbližšej komisii sa o tom hlasovalo a na najbližšom 

zastupiteľstve sa už ide rušiť tzv. super rýchle konanie. Ja si stojím za tým, že zrušenie tejto školy bude 

chybou. A pevne verím, že poslanci vyjadria svoj názor a naozaj musím povedať, že v tomto absolútne s 

tým súhlasím s tým, čo tvrdí aj pán starosta, čo aj napísal na svojom najnovšom blogu a absolútne sa pod 

to podpisujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Pilinský, nech sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ďakujem, ja si rád prečítam, čo napísal pán starosta, ale stále som zablokovaný u neho na Facebooku, 

takže mám s tým problém, musím sa vždycky cez niekoho prihlásiť, ale rád si to prečítam. Ale takisto v 

tomto v tomto sa zhodnem, lebo aj on, aj ja sme členmi rady školy, Strednej odbornej školy hotelových 

služieb a obchodu na Pántoch a prebehlo teda viacero rokovaní. Či už sa týka Rady školy alebo včera som 

mal posledné stretnutie k tejto téme práve s pánom županom. V tejto téme sa jednoducho nezhodneme. Ja 

si myslím, že to nie je správny krok, aj keď chápem tej tým ekonomickým ukazovateľom a teda tej 

ekonomike, ale toto je aj trošku z mojej strany o tej emócii a myslím, že asi pred mesiacom bola nejaká 

reportáž o tom, že dneska chýbajú absolventi takýchto odborných škôl v hotelových službách, resp. v 

reštauráciách robia nekvalifikovaní čašníci a hneď to je aj proste vidieť. Ja keď som chodieval na tie 

záverečné, či už učňovské alebo maturitné skúšky, tak vždycky to bolo na vysokej úrovni. Tí žiaci mali 

uplatnenie v špičkových hoteloch. Pracovali pre rôzne zahraničné ambasády, dokonca 1 z absolventov 

pracoval pre kráľovskú rodinu niekde na Blízkom východe ako jeden z ich hlavných šéfkuchárov. Takže 

skutočne je to škola, ktorá, kde sa urobilo podľa mňa nesprávne rozhodnutie, pred, myslím, že to bolo 2016, 

kedy sa táto škola do tej centra odbornej prípravy nezaradila, a preto prakticky smerovala k tomuto 

pomalému útlmu. Paradoxom je, že je to prakticky jediná stredná škola, resp. je to najmladšia vekovo 

stredná škola, ktorá bola postavená, resp. odovzdaná do užívania v roku 1990, bola začatá jej výstavba ešte 

v predchádzajúcom režime, potom došla došlo k zmene spoločenských pomerov a bola odovzdaná do 

užívania. Určite to viete, tak ako bolo spomenuté, tam boli 3 školy a zhodou okolností všetky. Tá 1 

železničná tá už je dlhšie pasé a je teraz z nej taký dom hrôzy. Teraz tam pribudnú ďalšie 2. Takže tá lokalita 

bude tak odsúdená na taký na taký pomalý zánik, pretože je viac ako pravdepodobne, že asi aj tá dopravná 

obslužnosť tam pôjde dole, keď tam nebudú takéto typy zariadení, takže čo sa mňa týka, hovorím tak, ako 

som spomenul, v tomto sa so županom a s vedením nezhodneme, ale či to moje hlasovanie zmení 

rozhodnutie zastupiteľstva, som si nie  úplne istý. Uvidíme, čo, čo prinesie život. Ja verím, keď sa teda tam 

tento zámer schváli, to vyradenie z prevádzky, že teda sa skutočne budem požadovať, aby sa v pravidelných 

termínoch dávalo na zastupiteľstvo BSK informácie, v akom stave sú rokovania, či už o nejakej novej 

náplni alebo teda, aby sa zabezpečila ochrana toho priestoru, aby to teda neskončilo tak, ako tá vedľajšia 
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budova. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ja iba technickú a kvôli tomu údajnému zablokovaniu. Ja som to preveroval a nemám tam nič také. Takže. 

Ale nemôžem ani ja čítať tvoju starosta, teda poslaneckú stránku, takže možno aj to z minulosti nie, čiže sa 

už nedá zvrátiť, ale čo mám osobný profil, tak tam som pozeral, naozaj som si raz si to spomínal, pozeral 

tie mená, čo sú tam všelijaké trolly, ja neviem, čo blokované a nie si tam. Takže neviem, ja teraz už menej 

prispievam aj na tie skupiny, takže možno preto som tam nebol, ale neviem, či sa to technicky dá riešiť. 

Pán Groch, nech sa páči.“ 

Ing. Vladimír Groch  

„Ďakujem za slovo. Začnem tou technickou časťou. Profily na Facebooku, čo sú verejné, tak aj príspevky 

sú verejné. Takže tam sa dá zablokovať možno diskusia, ale všetko ostatné by malo byť dostupné. Pokiaľ 

viem. Ale k veci. Ďakujem, pán Polakovič, za iniciatívu. Je dobré, že Rača v tomto vyjadruje svoj názor. 

Ja by som možnože k tomu len doplnil, že je jedna vec je nesúhlasiť so zámerom, ale aj vy ste koniec 

koncov hovorili na tlačovke, že chápete optimalizáciu, že je to potrebné a túto vec budeme musieť nejakým 

spôsobom cez to prejsť, ale určite som za to, aby Mestská časť Rača bojovala za túto školu, aby sme sa jej 

nevzdali ľahko. A to je teda ten krok A ale ten krok B, tzn. že nesúhlasíme, aby sa tá škola rušila, je aj to, 

že aby bolo jasné, aké ďalšie využitie, a preto by som bol rád aj doplnil, by som návrh uznesenia, rozšíril 

ho o bod B, tzn. po prvé, že nesúhlasíme, že Mestské zastupiteľstvo Mestská časť nesúhlasí so zámerom 

Bratislavského kraja zrušiť Strednú odbornú školu na Pántoch 9, pokiaľ nie je určené ďalšie využitie 

objektu, to je tam doplnené a po B poveruje starostu Mestskej Michala Drotována v rokovaním za Mestskú 

časť Bratislava-Rača s Bratislavským samosprávnym krajom možnom ďalšom využití daného areálu v 

prípade ukončenia činnosti Strednej odbornej školy. Takže toto by som rád dal ako pozmeňovák, aby sme 

mali aj ten bod B povedaný, tzn. že nielenže nesúhlasíme, ale že sme otvorení v podstate dialógu alebo 

nejakým spôsobom riešenia tej oblasti. Uvidíme, ďakujem.“  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Polakovič, nech sa páči, s faktickou.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Samozrejme ja, keby v prvom kroku poďme tu školu nezrušiť. Ak sa nám to, ak sa nám to nepodarí 

pretlačiť, samozrejme musíme tvrdo pracovať na tom, aby sme nedopustili ako keby zánik tej školy, ale 

zánik aj celého územia. Ja s tým nemám problém a samozrejme, že budem veľmi rád a dobrý návrh pán 

kolega, aby starosta potom rokoval a možno aj zvolal nejaké stretnutie aj za účasti poslancov a samozrejme 

rád by som takto vyzval aj pána Pilinského, ale aj pani Plavúchovú, ktorá už nie je medzi nami, aby si 

zastali záujmy Rače na samosprávnom kraji medzi nami na zastupiteľstve, lebo už nie je poslankyňou, tak 

upravím svoje vyjadrenie a áno, ja som sa vyjadroval aj k tomu, ako kebyže chápem potrebu optimalizácie, 

ale jak, keby bola vybratá zobratá zo zlého konca. Lebo jak ja chápem optimalizáciu škôl a školstva ako 

takého, je taká, že dnes 20 30 rokov od revolúcie naozaj tie potreby na školstvo a absolventov pre národné 

hospodárstvo sú úplne iné, ako boli pred 20 a 30 rokmi. Len bohužiaľ my vidíme, že sa to nikam 

neposunulo. A keď by sme mali hovoriť o optimalizácii, tak v prvom rade poďme hovoriť, prečo na tej 

škole nie sú tí študenti, lebo aj samosprávny kraj má predsa v kompetencii toto spravovať. Ako sa nám 

podarí pretransformovať možno tie odbory na potreby novodobých potrieb národného hospodárstva a na 

konci keď, aby som už nešiel do detailov samozrejme, musíme poznať aj nejaké potreby na 10, 20,d 30 

rokov, ale to už sme vo vysokej jak keby politike, ale tým by som chcel len povedať, že ako keby rušenie 

školy by mala byť až ten posledný krok optimalizácie, keď  kebyže všetko ostatné zlyhá. Toto sa tentokrát 

nestalo. Ako kebyže my sme začali od konca. Viete, že ja to, poprosím ešte o chvíľu času, ja to tak 

prirovnám, že máme 2 školy, 3 školy po 300 žiakov, tak jednu zrušíme a máme 2 školy po 450. Gratulujem, 

zoptimalizovali ste to. Veď na toto nepotrebujeme odborníkov na takúto optimalizáciu. Práveže preto aj 

treba otvoriť takú tú verejnú diskusiu, kam ďalej s tým verejným školstvom a ja som apeloval hlavne na to, 

že ak my takto nechám my zrušiť tú infraštruktúru, tak my aj keď budeme mať ten plán toho rozvoja 

verejného školstva, kde to budeme stavať. Veď vidíme, že my nevieme nemocnicu jednu postaviť za 30 

rokov, jednu školu sme postavili od deväťdesiatych rokov. A keď už rušiť, tak naozaj po zrelom uvážení 

po verejnej, ale aj odbornej diskusii a ako úplne poslednú možnosť. Potom poďme rušiť. Takže ja by som 

možno aj navrhoval len tak návrh pánovi Pilinskému, o čom sa dá diskutovať na samosprávnom kraji. 

Odložme to o 5 rokov. Nastavme si nejaké procesy a ciele, ktoré sa pokúsme splniť. Nabratie žiakov, nové 

odbory atď. a naozaj, keď po piatich rokoch práce napr. uvidíme, že sme to nikam neposunuli, tak potom 

poďme hovoriť o zrušení. Ale nie, že tu sa nehovorí o ničom, ešte sa blokovali odbory, zrazu vo februári 

ideme rušiť a už to je na zastupiteľstve bam bam hotovo. Toto nie je správny postup. Ale súhlasím s vaším 
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doplnením uznesenia, pán kolega a rovno neviem, či tu bol pán Pilinský, že by som rád aj teda vyzval aj 

poslanca BSK, ktorého tu máme, že zastaňte si naše záujmy na zastupiteľstve v piatok.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, myslím si, že pán Pilinský, keďže je poslanec hlasoval a keďže sme obidvaja v rade školy proti 

zrušeniu a tak isto bol jeden z dvoch poslancov, čo na komisii nehlasoval za zrušenie, teda jediný na 

školskej a na tej finančnej bola jediná, čo sa hlasovala ináč ako za pani Hudáková zo Senca, takže v tomto 

si myslím, že netreba výzvy. Ja by som skôr upriamil pozornosť na to, že naozaj sme sa všetci dozvedeli aj 

ja ako dlhoročný člen rady školy v podstate až začiatkom februára, kedy sme o tom informovali. Zhodou 

okolností som tu s pánom Pilinským bol na nejakom osobnom stretnutí, a to bolo v ten istý deň, čo som sa 

to dozvedel. Takže nikto o tom nevedel, bolo to vec, ktorá sa riešila relatívne narýchlo. Na druhej strane 

chápeme, že takéto veci nepríjemné jednoducho je ťažko riešiť a tu by som sa trošku chcel zastať pána 

Feika. Nemyslím si, že je zaujatý. Všetci sme zaujatí, ja som zaujatý tým, že som člen rady školy, tzn. môj 

záujem ako člena rady školy a dlhoročného člena rady školy a poslanca, ktorý tu školu poznajú, aby zostala 

tá škola a nemôžem povedať, že som úplne objektívny. Som zase subjektívny v tom, že ju chcem zachrániť, 

tzn. že aj pán Feik by som ho nevylučoval z diskusie a hovoril, že zaujatý, ja som zaujatý zase za to, aby 

bola zachránená. Možno nevidíme úplne všetky veci do detailov, ale kľúčové je to, aby tá škola a to, čo 

tam bolo funkčné. Tzn. my samozrejme ako Mestská časť dávam aj záväzok a určite máme záujem rokovať 

so župou, čo s tým ďalej. Tak isto, keby tam boli nejaké iné školy a pod. ale upozorňujeme na to, a to sme 

upozornili aj župu, že my nemáme financie ani zdroje mať tam vlastné objekty, lebo v súčasnosti viete, 

naše projekty sú dosť náročné a nemáme možnosť ani potrebu budovať ďalšiu školu. Takže určite budeme 

v kontakte, ale samozrejme župa má zodpovednosť za to, čo sa tam bude ďalej diať a samozrejme som rád, 

že sa aktivujú ľudia, že sledujú Pánty, pretože táto lokalita dlhodobo bola taká od ruky, väčšina ľudí možno 

aj radšej tam  nikdy nebola. Takže je dobré, že je v téme táto oblasť a verím tomu, že jej to pomôže. Či sa 

podarí tú školu zachrániť, podľa tých hlasovaní to nevyzerá veľmi reálne žiaľbohu a keďže vlastne iba 

dvaja poslanci boli, neboli za zrušenie, ale samozrejme to hlasovanie v piatok je ešte otvorené. Ale pre nás 

je dôležité to, aby župa tam našla nejaké riešenie, ktoré bude naďalej ten areál funkčný. Samozrejme je tam 

plaváreň, my sme komunikovali aj s tými s tými prenajímateľmi, čo sú tam tie športové kluby. Oni majú 

záujem pokračovať. Je dôležité na akej forme to bude ďalej fungovať. Tak isto aj súkromné školy majú 

záujem, ale je to obrovský areál. Nevidíme priestor, že by 1 súkromná škola tam fungovala, lebo to je naozaj 

veľké. Takže určite to budeme sledovať a teda je dobré, že sa aktivujú ľudia a chodia tam, ale žiaľbohu tá 

škola, veď pani Katriňáková vie, nebola veľmi v záujme župy, ale takisto ani obyvateľov bola na takom 

okraji a teraz ku koncu, keď sa má zrušiť, tak vlastne o ňu je veľký záujem, čo je možno škoda, že sa to 

nedialo posledné roky. Lebo tá škola mala na to, aby sa rozvíjala a žiaľbohu je v takej polohe, aké je. Takže 

to sa nedá zmeniť, ale uvidíme, čo sa bude ďalej diať. Určite budeme informovať a teda pán poslanec 

Pilinský určite tiež nás bude informovať a sledujeme aj, čo sa deje na župe, aby sme vedeli, čo sa bude 

ďalej diať a je na to nejaký čas a verím tomu, že to nebude chátrať. Pán Pilinský, nech sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ďakujem, ja som chcel len odpovedať kolegovi Polakovičovi, že teda samozrejme, že hájim záujmy nielen 

Rače ale aj Vajnôr v krajskom zastupiteľstve. A tak ako bolo spomenuté, bol som 1 z mála poslancov, ktorý 

proste nepodporili tento návrh. A rovnako tak urobím aj na piatkovom zastupiteľstve. K tomu, čo si 

spomenul Janko, že teda nejaké ďalšie obdobie. Župa argumentuje tým, že to obdobie už ubehlo. Tak ako 

som spomenul, je to zlé rozhodnutie z minulosti z roku 2016, kedy teda argumentujú tým, že boli dané z 

tých troch škôl, ktoré sú na území Bratislavy s podobným zameraním, tie 2 boli vyhlásené za tie COVP čka 

a toto malo byť nejakým spôsobom ísť do útlmu. Takže teraz je to obdobie, kedy treba urobiť to 

rozhodnutie. To rozhodnutie treba urobiť s ročným predstihom. Preto je na stole relatívne skoro. Tiež ma 

to prekvapilo tak, ako spomenul starosta. Zhodou okolností som vtedy bol u neho v nejakej inej veci a sa 

ma na to pýtal aj ja ako člen školskej komisie na BSK som o tom nevedel, hej. Takže tiež som sa o tom 

dozvedel akurát z internetu a z nejakých šumov, takže je to proste tak. Uvidíme, ako to v piatok dopadne. 

Tak, ako bolo spomenuté, chápem racio, chápem ekonomike, ale toto je aj o emóciách v tomto prípade. 

Pretože skutočne, keď tam táto škola skončí, resp. aj tá vedľajšia, tak tá lokalita, si myslím, že bude, ak sa 

tam nenájde nejaký ďalšie zmysluplné využitie, ktoré musí byť jedine pre školstvo, pretože územný plán 

tam nejakú inú výstavbu alebo nebodaj nejaké búranie a nejaké zobytnenie, lebo už aj takéto fámy a chýry 

sa šíria po internete, to tam proste možné nie je. Vieme, ako sa mení územný plán, ako mesto x rokov mení 

územný plán. Takže takáto tejto situácie sa určite nebojím. A ja teda budem trvať na tom, aby, ak k tomu 

dôjde, že tá škola bude vyradená, župan garantoval, že nebude predložený materiál na odpredaj toho areálu 

a v pravidelných intervaloch budeme informovaní o tom, čo sa robí preto, aby sa tam našiel nový 
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zmysluplný nájomca, ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ja by som chcel iba jednu vec, či je možné tam doplniť do toho uznesenia v piatok nejaký bod, že presne 

toto, že bude nejak pravidelnej báze informovať župné zastupiteľstvo, župan alebo teda vedenie o ďalšom 

stave, aby, aby sa to nestalo tak, že budeme musieť cez 211 a pod. žiadať, že by to bolo dobré. Pán 

Pajdlhauser, nech sa páči.“ 

Ing. Róbert Pajdlhauser  

„Napriek tomu, že materiál je slabučký, téma je silná. A nakoľko viem, že vlastne už stretnutia nášho 

starostu prebehli, boli tam rokovania, tak som rád, že pán Groch pripravil doplňujúci návrh a teda týmto 

návrhom poveríme starostu ďalšou komunikáciou a zastúpení Mestskej časti pri rokovaniach. Ja by som 

bol ešte rád, keby pán starosta aj vystúpil na piatkovom zastupiteľstve a povedal svoj názor. Tým, že aj 

sedím s poslancami mestskými, ktorí sú zároveň župnými, táto debata prebiehala. Oni majú svoje 

argumenty. My máme naše argumenty. A v každom prípade tento materiál podporím, ako aj doplňujúci 

návrh pána Grocha. O tú školu sa zaujímame už druhé volebné obdobie, keď tam bol bazén nefunkčný. 

Potom sa sfunkčnil. Viedla sa okolo toho kampaň. Mnohí sa tam fotili, aké je to super, aké je to vynikajúce. 

Dneska je ten názor, áno, tá ekonomika je náročná najmä po covide. Záujem ľudí o stredné odborné školstvo 

je ťažký a náročný. Všetci chcú študovať gymnáziá, vysoké školy. V každom prípade bude dobré, ak tam 

bude zachované stredné odborné školstvo a budova ostane v správe, ktorá sa bude o ňu pravidelne starať. 

Smutné aj komunikoval som so župou aj s vedúcou školského, vtedy ohľadom bazéna, ktorý vlastne počas 

covidu bol uzavretý a následne nikdy nebol otvorený a teda vítam akúkoľvek iniciatívu, ktorá zachráni túto 

školu a zase sfunkční tú školu do takej miery, aby deti mohli chodiť plávať a bude sa tam vzdelávať. Čiže 

som za takýto návrh, aj keď viem, že tento návrh je deklaratívny a my kompetenčne nevieme nikomu nič 

nariadiť, tak či tak podporím tento návrh a nie vždy to je len o politike a PR. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, aby som iba upresnil pani riaditeľka má odo mňa informáciu, ja mám žiaľbohu termín už 2 

mesiace daný v Brne o deviatej v piatok, takže tam zhodou okolností nemôžem byť. Takže ale určite, čo 

som k tomu povedal, som povedal, ale termínovo mi to nevychádza. Takže k tomu k tej poznámke. Pán 

Polakovič, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Ja len do ja len doplním k tomu materiálu, ako povedal pán vicestarosta Pajdlhauser. My ako keby sme 

kompetenčne slabí, v tomto smere preto aj ten materiál je jednoduchý, je deklaratívny, aby sme jednoznačne 

ukázali náš postoj a je škoda teda, že pán starosta nemôžte, ale samozrejme, že ja vystúpiť v piatok na kraj 

prídem. Pokiaľ by sa chcel niekto pridať napr. vicestarosta, tak veľmi rád tam budem mať niekoho, ktorý 

túto iniciatívu podporí aj priamo na zastupiteľstve. Ako povedal pán Pilinský, že kraj deklaruje tým, že 

nejakým spôsobom  to prechodné obdobie sa už začalo, tak ja viem, že oni sa odvolávajú na nejaké kroky 

pána Freša ešte, ale jak, keby nikdy sa nepovedalo, že smerujeme k nejakému k nejakému rušeniu školy. 

No ono sa to potom samozrejme, že spätne, keď si to aj pani riaditeľka začala spájať, že prečo jej tie nové 

odbory neboli schválené a tak, tak. Áno, ono sa už toto začalo, len ja si skôr myslím, že ako nezačalo sa to, 

že poďme sa snažiť tú školu posunúť vpred a tých žiakov nabrať, ale začalo sa to, že poďme tú školu dať 

do útlmu, aby sme ju mohli za 5 rokov zrušiť. Toto je bohužiaľ môj pocit z toho celého. A keď aj hovoríme 

o tej ekonomike, ja úplne nesúhlasím, že tá ekonomika dáva zmysel. Za mňa dáva zmysel ekonomická 

alebo oponovanie ekonomikou, lebo dnes vieme, že prevádzka školy ako taká, je sebestačná a je plne 

hradená bez toho, aby ju musel dotovať samosprávny kraj. Samozrejme nejaké investície z fondov a tak 

tam sú, ale ja to možno prirovnám na takom na takom inom príklade, že máte vo vlastníctve vinohrad, 

nemáte čas sa oňho starať, ale prenajmete ho vinohradníkovi aj zadarmo, lebo vás to nič nestojí, ale viete, 

že sa o to postará a keď raz budete ten vinohrad potrebovať, tak vás tam bude čakať krásny a obrobený a 

nebude z toho spustnutá plocha. A to je presne aj táto škola. Veď dneska táto škola si na seba zarobí, 

nemusíme dotovať jej prevádzku a dnes vidíme, že praskajú škôlky a praskajú základné školy. To je fakt. 

Dnes vidíme, že výstavba, ktorá sa chystá na vajnorskom letisku, ale aj ďalej na Čiernej vode a Grob atď. 

že sa jedná o tisíce až 10 tisíce bytov. A dnes vidíme, že ak hovoríme, že ja som si úplne istý tým, že by 

tam nebola zástavba, ja by som si tým úplne istý nebol, lebo keď si pozrieme, ako sa dneska vyjadrujú o 

bývalom železničiarskom učilišti, no chcú tam dávať nájomné byty. Keď sa pozrieme, ako sa vyjadrujú o 

bývalej Strednej škole Vranovskej v Petržalke. No chcú tam dávať nájomné byty. Takže ja úplne nie som 

presvedčený o tom, že týmto smerom nepôjde aj celý areál Pántov a školy, ale pevne verím, že nie a ja 

pevne verím, že táto, ako ste povedali pán kolega, najmladšia škola perfektne vybavená, ktorá by som 

povedal, že je až kritickou súčasťou školskej infraštruktúry, sa nezruší, lebo veľmi dobre vieme, ako to 
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dopadne. Bude sa hľadať nejaký investor. Ten investor sa nájde nakoniec. Tam tá škola mu nevychádza a 

potom tam je nejaké podložie rozpadnuté, ktoré nevychádza, takže to zrušme. Najprv tam bude SBS ka, 

potom tam už nebude ani SBS ka, potom to schátra už to neoplatí akože je týchto prípadov x, y po celom 

Slovensku. Takže ja pevne verím, že sa nezruší tá škola. Otvorí sa verejná diskusia, čo ďalej s kompletným 

verejným školstvom a na to potrebujeme mať aj potrebnú školskú infraštruktúru. Takže ale som naozaj 

veľmi rád, že sme v tomto za jedno a hovorím, ak niekto má v piatok čas na zastupiteľstvo samosprávneho 

kraja. Ja tam budem, veľmi rád kolegov privítam, ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pani Štefanidesová, nech sa páči.“ 

Ing. Júlia Štefanidesová  

„Ďakujem za slovo. Ja by som k tomu ešte rada navrhla, aby sme podložili tento návrh uznesenia aj 

nejakými štatistickými údajmi o vývoji počtu školopovinných detí na území Rače, prípadne Bratislavy 3, 

pretože na jednej strane chápem, prečo v minulosti mohol vzniknúť dojem, že túto školu je potrebné 

nejakým spôsobom utlmovať, keďže aj na Základnej škole v Rači sme evidovali nejaký nižší počet detí, ale 

ako sami vidíme, tak v tom školopovinnom veku nám počet detí v Rači sa priam zdvojnásobil, ak nie aj 

viac navýšil a tým pádom je možné očakávať, že aj dopyt po strednom školstve v najbližších rokoch bude 

stúpať. A práve tieto ročníky, ktoré teraz skončia základnú školu, to sú práve tie silnejšie ročníky. Proste 

by som povedala, že v tomto roku sa to mení. Takže mali by na BSK, by mali ešte prehodnotiť tento zámer 

a naozaj si pozrieť priamo štatistické ukazovatele počtu detí v regióne Bratislava 3, ktoré majú túto školu 

priamo dostupnú, lebo ináč akože dostupnosť stredného školstva priamo v Rači tých možností veľa nie je. 

Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ja by som ešte k tomu materiálu uviedol, že župa má nejaké materiály a my nevieme robiť materiály o 

stredoškolskom nejakom systéme a v počte žiakov, teda možno by sme vedeli, ale nie za 3 dni, takže to by 

som naozaj nedával túto nejakú úlohu. Ale čo sa týka tej školy a nielen tejto školy, ale žiaľbohu všetkých 

stredných odborných škôl, tak je malý záujem žiakov. Sú to bývalé tzv. učňovské školy, ktoré sa stali v 

súčasnosti stredné odborné školy. S tým, že ten záujem je nízky, tzn. počet žiakov narastá, ale žiaľbohu 

teda žiaľbohu, ako ja chápem tých rodičov, že bežný rodič chce mať dieťa na gymnáziu alebo na obchodnej 

akadémii alebo na hotelovej akadémii a nedáva ho na nejakú školu, čo je iba odbor, hej, vyučený. Takže tí 

rodičia majú nejaký záujem. Ale ten počet naraz, čo sú analýzy, čo sú aj dostupne verejné. Ja som ich aj 

zverejňoval v to mojom príspevku, je tam aj link na to. Ministerstvo školstva zverejnilo analýzu aj 

Bratislavský kraja na nárast stredoškolákov do roku 2030 je o 30 %, s tým, že najväčší nárast bude do roku 

2027, takže áno, je tam nárast. Problém je ten, že sa týka ten nárast všeobecne škôl, ale záujem o tie školy, 

ktoré majú veľkú kapacitu, ale aj malý záujem je, potom sú tie školy ako gymnázia, kde veľký záujem a 

malá kapacita. Takže ľudia skôr dávajú podľa našich prieskumov aj v Rači dieťa na súkromnú školu, ktorá 

spĺňajú jeho kritériá, keď ho nezoberú na gymnáziu, obchodnú akadémiu, hotelovú a pod. a nedávajú na 

takúto školu. Nemáme presné dáta, čo sa týka školy na Pántoch alebo Rybničnej, ale podľa tých diskusií aj 

s pani riaditeľkou, aj teda aj s pánom riaditeľom na Hlineckej škole, tak je tam minimum detí z Rače, tzn. 

že tam ako keby deti z Rače tam málo chodia, pretože tí rodičia, ja ich zase chápem, každý alebo väčšina z 

nás sme rodičia, tak vieme, že naše deti chceme najprv dať alebo každý si myslí, že to jeho dieťa je 

inteligentné, väčšina teda rodičov, tak chce ho dať na gymnáziu a na iné a keď mu to nevyjde inde. A táto 

škola žiaľbohu áno, to, čo spomínal aj pán Polakovič, nemala záujem, možnosť teda urobiť iné odbory. To 

zase bolo na základe toho rozhodnutia aj župy a alokovania tých rôznych odborov. Táto škola, ja ako teda 

ako člen rady školy viem, že sme navrhovali, malo tam byť nejaké právo, diplomacia a rôzne iné odbory, 

ktoré sa týkajú inej sféry, ako teraz je, ale v podstate BSK vtedy kvôli nejakému množstvu žiakov s návrhom 

nesúhlasila s týmito zmenami. Takže to je vlastne aj dôvod, ale tá súčasná škola má približne polovicu 

študentov, ktorí sú cudzinci, samozrejme aj tí potrebujú tu študovať a robiť tieto povolania, ale je to v 

podstate vec otvorená. Pán Feik, nech sa páči s faktickou.“ 

Ing. Michal Feik, PhD.  

„Ja ďakujem veľmi pekne. Len stručnú faktickú, lebo ako som avizoval, ja potrebujem teraz odísť, určite 

podporujem návrh toho pozmeňujúceho návrhu, ktorý dal Vlado Groch, aby teda Mestská časť rokovala 

veľmi intenzívne s Bratislavským samosprávnym krajom. Takže ďakujem veľmi pekne a ja teda sa 

ospravedlňujem, že bude musieť odísť teraz. Pán Polakovič, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„No ja by som sa ešte pána Feika opýtal, teda, kým odíde, že či podporuje aj iniciatívu zastupiteľstva Rače 

s nesúhlasom so zrušením odbornej školy na Pánty, lebo videl som, že ste na začiatku nesúhlasili so 
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zaradením bodu tohto programu, resp. ste sa pri ňom zdržali. Takže to už sa opýtam a ja absolútne súhlasím 

s pánom starostom, naozaj tu vidíme dnes, že nie je záujem o toto vzdelávanie, ale presne. Ale my musíme 

začať pracovať ako keby na tom, aby sme ponúkali tie odbory, ktorým natiahneme žiakov. Ale podstatné 

je to, že pre nás má obrovskú ako keby, nie je problém za pár rokov zmeniť. Jak keby vzdelávacie odbory 

atď. samozrejme je to veľa práce, ale nie je to problém, ale problém je, keby dôjdeme o tú budovu. Ako 

keby my už a toto je 1 perfektná budova s plavárňou s veľkým areálom, ako keby so všetkým potrebným, 

čo je na jednu dokonalú školu a o toto, keď prídeme o tú budovu, to je tá hodnota, ten pozemok a tá budova 

tak o to, keď dôjdeme tak, tak je koniec. Lebo naozaj vidíme, že od deväťdesiatych rokov od revolúcie ani 

jednu sme nepostavili. A vidíme aj dnes, že mali sme šťastie, že škola Plickova nakoniec, aj keď bola 

ruinou, ale ostala v majetku mesta a odtiaľ sme ho dostali my do správy, takže nakoniec sme mali ako keby 

budovu a pozemok, ale sami vieme, že keby chceme stavať ako keby ďalšiu školu v budúcnosti, že 

potrebujem, už to nebude také jednoduché. Takže podľa mňa akože pointa toho celého je neničiť tú 

infraštruktúru, ktorá tu bola vybudovaná ešte 40 a viac rokov dozadu. Ďakujem.“  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Ak už nikto nie je prihlásený, tak poprosím najprv teda návrh pozmeňovacieho.“ 

Filip Rybanič  

„Ďakujem za slovo. Návrh uznesenia Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti k hlasovaniu číslo 17, 

pardon, k bodu číslo 17 a najprv máme teda pozmeňujúci návrh pána poslanca Grocha, ktorý znie, Miestne 

zastupiteľstvo Mestskej časti Rača za a) nesúhlasí so zámerom BSK zrušiť SOŠ hotelových služieb a 

obchodu na Pántoch 9, pokiaľ nie je určené ďalšie využitie objektu a za b) poveruje starostu Michala 

Drotována rokovaním za Mestskú časť Bratislava-Rača s BSK o možnom ďalšom využití daného areálu v 

prípade ukončenia činnosti SOŠ hotelových služieb a obchodu na Pántoch 9.“  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Tento návrh v podstate mení ten pôvodný. Takže to je nový, tzn. keď tento schválite, ten druhý už bude 

bezpredmetný, lebo tam to v podstate je zahrnuté, keď okrem tej poslednej... Nie, ale on úplne zmení, teda 

nie, že zmení, ale necháva tam časť toho pôvodného návrhu, ale doplní tam. Pán Polakovič ako predkladateľ 

ešte chce k tomu dať stanovisko, môžete mu udeliť slovo, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Ja by som len poprosil pána Grocha, veď doplňme ten bod, že aby starosta samozrejme rokoval o tom 

využití a ja poviem, prečo by som nemenil to áčko, lebo viete to je veľmi ako keby vágne, vágne 

pomenovanie, že pokiaľ nebude využitie toho areálu. Čiže ak nám ako keby slovne deklarujú, že však 

nejaké nájdeme, rozumiete, že je to je to veľmi vágne, ktoré sa dá hocijak poňať, že dobre tak teraz sme 

vám tu akože nejaké ukázali nejaké využitie, takže akože ste v pohode. Takže ja by som sa akože toho áčka 

by som nechal tak ako je, že so zámerom Bratislavského samosprávneho kraja obchodu nesúhlasí zrušiť 

SOŠ na Pánty a za b) poverujeme starostu, aby rokoval a o ďalšom využití atď. ale jak keby, to áčko by 

som nechal pôvodne, ak vás môžem poprosiť. Lebo naozaj ideme potom do veľmi vágnej formulácii toho 

uznesenia, ktorá sa ako keby nedá uchopiť, ak ma rozumiete.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Takto, čo sa týka tej školy, ona sa o ňom o nej bude hlasovať o 3 dni, tzn. že pochybujem, že do troch dní 

dá župa materiál, že ako keby, čo s ňou ďalej bude, tzn. že ten bod a) aj keby bolo schválený, tak on v 

podstate o 3 dni, keď by zrušili tú školu, tak je bezpredmetný.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Rozumiem starosta len, aby ste pochopili, že akože to 1 z tých vecí, že akože nemáme ďalšie využitie. A 

teraz je otázka, že áno, nemáme ho ale ani nevieme, aké je to využitie. Teraz, čo bude to využitie,. Kebyže 

to nie je jediný argument toho. Čiže preto by som akože ten bod a), pokiaľ len to nevadí, dajme to do toho 

bodu 2, rozumiete.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Tak to ja by som dal dvojminútovú prestávku. Skúste sa dohodnúť, keď je dohoda medzi pánom Grochom 

a pánom Polakovičom, aby bolo a on by si osvojil, aby to bolo jednoduchšie, lebo takto tu vytvárame chaos. 

Dobre poprosím už sa dohodol teda predkladateľ, že si osvojuje ten návrh a poprosím teraz, ak sa dá. A 

neviem pán Groch ešte. Pán Groch ešte máte diskusné príspevky? Máš ešte niečo. Tak poprosím zrušiť. 

Takže poprosím návrhovú komisiu ten výsledný návrh.“ 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

 a) nesúhlasí 
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 so zámerom Bratislavského samosprávneho kraja zrušiť SOŠ Hotelových služieb a obchodu Na pántoch 

9  

 

b) poveruje 

 

starostu rokovať za MČ Bratislava-Rača s BSK o možnom ďalšom využití areálu SOŠ Hotelových 

služieb a obchodu Na pántoch 9 

 

Hlasovanie č.23                                                 UZN 91/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 0 0 0 0 

 

18. Informácia o vybavení interpelácií 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

berie na vedomie 

 

informáciu o vybavení interpelácií poslanca miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Rača zo 

dňa 14.02.2023. 

 

Hlasovanie č.24                                                 UZN 92/28/03/23/P 

 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 11 0 0 0 

 

19. Interpelácie 

 

17.30 – 18.00 hod. – vystúpenie obyvateľov 

- bez príspevku 
 

20. Rôzne 

 

Diskusia: 

 

Dominik Vrba  

„Ďakujem za slovo. Pán starosta, chcem sa opýtať ohľadne nového prevádzkového poriadku na Sklabinskej, 

lebo veľa ľudí ma kontaktovalo. Prišlo tam k nejakým veciam, k nejakým zmenám. Doteraz nerozumiem, 

prečo z akého dôvodu, s kým ste to prerokovávali. Napr. to, že tam bude možné si odteraz prenajať hraciu 

plochu za 20 EUR na hodinu, poplatok. Pokiaľ dobre viem, tak ste ešte pred voľbami sa chválili s tým, že 

ste obnovili ihrisko pre obyvateľov, ktoré je hlavne pre nich, že budú prednostne určené pre nich. 

Nechápem, z akého dôvodu teraz uprednostníme pred domácimi tých, ktorí si prenajmú toto ihrisko. Ďalej 

tam bolo chyba v tom, že tam je prevádzková doba len cez týždeň, že cez pracovné dni, ale víkendy tam 

zaradené nie sú. Taktiež nerozumiem dôvodu. Potom sa chcem opýtať, kto tento poplatok bude vyberať, 

kto bude kontrolovať dĺžku toho nájmu, či bolo dodržaná. Tak isto tam bolo aj napísané, že sa bude 2× 

upratovať týždenne hracia plocha a raz týždenne aj tribúna. Pokiaľ viem, tak už dnes nestíhajú zamestnanci, 

či sú to tí, kosiť, udržiavať tieto plochy, tak si viem predstaviť, ako budú asi tiež udržiavať aj toto ihrisko. 

A chcem sa aj spýtať, či máte súhlas od vlastníka pozemku, nakoľko pozemok nepatrí nám, to stále patrí 

akadémii, vyberať poplatok za nájom hracej plochy, ktorá v podstate ani neviem, či je akože hraciu plochu, 
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keď ste mi, ako ste mi povedali ešte minulý rok v decembri, že ste nedostali, nepýtali ste si súhlas vlastníka 

pozemku na vybudovanie tohto ihriska. Takže neviem, či tieto kroky sú správne a či to všetko v poriadku, 

že ako sa bude ďalej postupovať v tomto a všetko má na starosti to ihrisko teraz, ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, čo sa týka organizačného poriadku alebo prevádzkového, tak zastrešoval ho pán Porvazník. Tie 

vaše pripomienky, vás poprosím, jemu priamo poslať. On to zastrešoval. Čo sa týka nejakého poplatku, tak 

všetky naše ihriská umožňujú takúto vec. Ale samozrejme je to na diskusiu. Takže pán Porvazník to 

zastrešoval, takže, mu napíšte tieto vaše pripomienky. Ja v princípe naďalej moje stanovisko je také, že je 

to prioritne pre obyvateľov. Tí by mali mať prednosť. V princípe je to rovnaké aj na iných ihriskách, kde 

si iba keď niekto chce zarezervovať ihrisko, tak vtedy má nejaký poplatok, ale to je za rezerváciu, že tam 

je v nejaký čas. Ale keď teda si myslíte, že by to na Rendezi konkrétne nemalo byť, tak ja s tým nemám 

problém. My v podstate za tieto malé ihriská nevyberáme fakticky žiadne, lebo väčšinou sú nie je plné, 

takže oni tam dôjdu a sú tam zadarmo. Takže šanca, že by si to niekto zaplatil, reálna je skoro nulová, hej, 

takže, ale pošlite pánovi Porvazníkovi tieto nejaké požiadavky. Prosím? Nie zatiaľ sa nevybralo. To 

hovorím, že tam v podstate tí ľudia, keď vidia, že to ihrisko, to ihrisko, čo je na Tbiliskej je dosť vyťažené, 

takže tam tí futbalisti napr. majú aj tú zmluvu a majú záujem mať konkrétne hodiny, ale na Rendezi nie je 

tak vyťažené, že by sme mali nejakú takú požiadavku. Takže pošlite pánovi Porvazníkovi a určite je to 

možné upraviť alebo zmeniť. Pán Polakovič, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Ja by som sa ešte len tak narýchlo vrátil k tým hasičom, lebo to je niečo veľmi podobné ako s tou školou. 

Akože už keď ideme odvolať toho veliteľa, tak majme aspoň nejaký postup, čo ďalej, a nie, že teraz ešte 

horúce uznesenie a už tam pani Štrbáková čaká za rohom, aby rýchlo mohla zmeniť kódy a prístupy 

všetkým hasičom a teraz nevieme, či sa niečo môže stať. Oni ovládajú aj to aedečko, ktoré tam je. 

Nedajbože náhoda dá a niečo sa stane akože, toto nebolo správny postup. Mne to normálne príde, ako 

niekde z filmu, keď to tak mám povedať, ale akože okej, no.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ak už nikto nie je prihlásený, tak ďakujem a keď sa a už neuvidíme na sviatky, tak pekné sviatky.“ 

 

21. Záver 

 

V Bratislave, 28. 03.2023,  

zapísala: Bibiana Halinkovičová 

 

 

 

 

     Ing. Róbert Pajdlhauser, v.r. 

Overovateľ 

       Mgr. Michal Drotován, v.r. 

Starosta 

   

   

   

Ing. Vladimír Groch, v.r. 

Overovateľ 

          Ing. Peter Semanco, v.r. 

Prednosta 

 


